
Zemgales Plānošanas 
reģiona rīkotajā konkursā 
«Gada uzņēmējs Zemga-
lē 2020» Atzinības rakstu 
saņēmis uzņēmums «Easy 
Pack» par ieguldījumu 
Jelgavas novada un Zem-
gales reģiona attīstībā. 

SIA «Easy Pack» ir uzņēmums, kas 
darbojas Kalnciema pagastā un divu 
gadu laikā ne tikai sakopis degra
dētu teritoriju un veiksmīgi attīstījis 
ražošanu, bet arī iesaistījies sociālajā 
uzņēmējdarbībā un vairākos projek
tos. Uzņēmums no Rīgas pārnācis uz 
Jelgavas novadu, izsolē iegādājoties 
divus neapsildāmus padomju laika 
angārus, kas pildīti ar stikla vates 
kaudzēm, vienlaikus aizsācis terito

rijas sakopšanu, angāru remontu un 
ražošanas procesu. «Easy Pack» ir 
ielicis stabilus pamatus teritorijas 
atdzimšanai, izveidojis ērtu ražotni 
un biroja telpas. 

«Easy Pack» ražo kartona iepakoju
mu – gan kastes un kastītes, gan dizaina 
priekšmetus. «Iepakojums palīdz pār
dot jebkuru produktu,» saka uzņēmu
ma vadītājs Arnis Vējš, piebilstot, ka 
viņa uzņēmējdarbības joma ir tie pro
dukti, ar ko lielie iepakojuma ražotāji 
nekrāmējas. «Easy Pack» klientu lokā 
ir mēbeļu ražotājs «Avoti», «Daiļrade 
koks», «Cēsu alus», «Brabantia», kos
mētikas ražotājs «Madara Cosmetics», 
kam «Easy Pack» nodrošina augstas 
kvalitātes dizaina iepakojumu. Paš
laik uzņēmumā strādā 13 cilvēki, bet 
mērķis ir augt līdz 30 darbiniekiem, 

izveidot dizaina un ideju telpu. «Viss 
ir pašu rokās,» saka A.Vējš. 

Līdz ar uzņēmējdarbības uzsākšanu 
novadā SIA «Easy Pack» aizsāka at
vērtu komunikāciju, tāpēc sadarbība 
ar uzņēmumu pašvaldībai allaž ir 
viegla. Sadarbībā ar to pašvaldība ir 
izstrādājusi arī dizaina konceptu sa
viem reprezentācijas priekšmetiem un 
dāvinājumiem. Turklāt ar atvērtību un 
godprātīgu vēlmi veidot simbiozi starp 
uzņēmējiem A.Vējam ir jau vairākas 
ieceres un sadarbības projekti, kas 
iedibināti starp Kalnciema pagasta 
uzņēmējiem. 

Tāpat «Easy Pack» ir sociālās uz
ņēmējdarbības pārstāvis, jo A.Vējš 
aizsācis līdzdarbošanos deinstitu
cionalizācijas projektā, kā rezultātā 
jaunajā sociālo pakalpojumu centrā 

Starp Gada uzņēmējiem 
Zemgalē – arī «Easy Pack»

Kalnciemā, kur veidotas darbnīcas 
un dienas centrs cilvēkiem ar viegliem 
garīgas attīstības traucējumiem, «Easy 
Pack» ir uzsācis projektu, apmācot 
un sniedzot iespēju šiem cilvēkiem 
strādāt reāli nepieciešamu pasūtī
jumu izpildi – gan kartona locīšanā, 
gan dažādu konstrukciju priekšmetu 
veidošanā no kartona. Šis projekts 
vēl ir attīstības stadijā, bet uzņēmums 
ir gatavs līdzdarboties, lai cilvēki no 
sociālo pakalpojumu centra varētu 
vieglāk iekļauties darba tirgū un so
ciālajā apritē.

Jāpiebilst, ka SIA «Easy Pack» 
2018. gadā Jelgavas novada konkursā 
«Uzņēmēja gada balva» kļuva par 
laureātu nominācijā «Gada debija».

JNZ

ISSN 1691-6158

2020. gada
DECEMBRIS
Nr.21 (196)

Jelgavas novada dome 
30. novembra ārkārtas 
sēdē atbalstīja lēmumu, 
kas paredz koriģēt snieg-
tā ēdināšanas atbalsta 
veidu izglītojamajiem, 
kam saskaņā ar izglītības 
iestādes direktora rīko-
jumu noteikts attālināts 
mācību process karan-
tīnas dēļ. Līdz ar to gan 
pirmsskolas, gan 5. un 
6. klašu izglītojamajiem, 
kas bija pieteikušies 
uz pašvaldības sniegto 
ēdināšanas atbalstu un 
būtu to izmantojuši izglī-
tības iestādē, ēdināšanas 
atbalsts tiek nodrošināts 
pārtikas paku veidā. 

Ņemot vērā Ministru kabineta 
1. decembra lēmumu par to, ka arī 
5. un 6. klašu izglītojamie mācību 
procesu turpina attālināti, pašval
dība informē, ka skolēniem, kas ar 
vecāku iesniegumu bija pieteikti kā 
ēdināšanas atbalsta saņēmēji, turp
māk šis atbalsts tiek sniegts pārtikas 
paku veidā, tāpat kā izglītojamajiem 
7.–12. klašu grupā.

Tāpat Jelgavas novadā vairākās 
izglītības iestādēs daļa izglītoja
mo, kas līdz šim mācījās klātienē, 
pašlaik diemžēl spiesti mācības 
turpināt attālināti. 

Jāatgādina, ka pašvaldības no
drošinātu atbalstu no 16. novem
bra, ja vien ir iesniegts attiecīgs 
iesniegums, saņem izglītojamie no 
daudzbērnu, maznodrošinātām, 
trūcīgām ģimenēm vai ģimenēm, 
kam ārkārtējās situācijas izraisītie 
nosacījumi radījuši finansiālus sa
režģījumus.

Katrai izglītojamo vecumposma 
grupai atbalsts tika lemts citāds – 
vai nu kā pašvaldības finansējums 
pusdienu nodrošinājumam pilnā 
to cenas apjomā izglītības iestādē 
(pirmsskolas grupām un 5. un 6. 
klašu skolēniem), vai kā pārtikas 
pakas nodrošinājums izglītojama
jiem, kam mācības norit attālināti. 
Pārtikas paku var saņemt reizi divās 
nedēļās izglītības iestādē, un tās vēr
tība ir rēķināta, darbadienu skaitu 
šajā periodā reizinot ar noteikto 
cenu, kas ir 1,80 eiro dienā.

Pašvaldības atbalstu par ēdi
nāšanas izmaksu segšanu pilnā 
mērā pirmsskolas grupās un 5., 6. 
klašu grupās decembrī izmanto 
255 izglītojamie, bet pārtikas pakas 
7.–12. klašu grupā – 244 izglītoja
mie. Tāpat pārtikas pakām šobrīd 
pieteikušies arī 70 izglītojamie, 
kam dzīvesvieta deklarēta Jelgavas 
novada administratīvajā teritorijā, 
bet izglītību iegūst ārpus Jelgavas 
novada.

Jāpiebilst, ka pašvaldības nodro
šinātu ēdināšanas pabalstu saņem 
arī Eiropas Sociālā fonda projekta 
«Atbalsts priekšlaicīgas mācību 
pārtraukšanas samazināšanai» 
(«PuMPuRS») izglītojamie. 

Pārtikas 
pakas kā 
ēdināšanas 
atbalsts – arī 
skolēniem 
karantīnā

Jelgavas novada domes 
deputāti 25. novembra 
domes sēdē atbalstīja lē-
mumprojektu, kas paredz 
piecos Jaunsvirlaukas 
pagasta Staļģenes centra 
namos izīrēt vairāk nekā 
20 pašvaldībai piederošus 
dzīvokļus. Tie ir dzīvokļi, 
kurus vietējie iedzīvotāji 
juridisku šķēršļu un ap-
saimniekošanas sarežģī-
jumu dēļ pēc paju sabied-
rības «Agrofirma «Staļ-
ģene»» likvidēšanas savā 
īpašumā nav varējuši iegūt 
vairāk nekā 20 gadu. 

Jelgavas novada pašvaldība jau 
kopš novada izveides iesaistījusies 
tiesvedībā par Jaunsvirlaukas daudz
dzīvokļu māju un zemes zem tām 

īpašuma tiesībām, kā arī aizstāvot šo 
māju iedzīvotājus pret SIA «Vedgas» 
patvaļu apsaimniekošanas jautāju
mos. Augstākās tiesas Civillietu de
partamenta 2016. gada 30. decembra 
spriedums, ar kuru sešas trīsstāvu 
daudzdzīvokļu mājas Staļģenes cen
trā («Strauti», «Tērces», «Bangas», 
«Avoti», «Atvari» un «Līči») beidzot 
nonāca valsts īpašumā, namu iedzī
votājiem bija kā gaisma tuneļa galā. 
Gadu vēlāk aizsākās pakāpeniska 
dokumentu aprite, lai tos Staļģenes 
dzīvokļus, kuros dzīvojošie likuma 
«Par valsts un pašvaldību dzīvojamo 
māju privatizāciju» noteiktajā kārtībā 
nevarēja privatizēt, savā īpašumā pār
ņemtu Jelgavas novada pašvaldība.

Pamatojoties uz likuma «Par valsts 
un pašvaldību dzīvojamo māju priva
tizāciju» pārejas noteikumu 6. punktu 
un Ministru kabineta 2020. gada 11. 

februāra rīkojumu Nr.50 «Par neiz
īrēto valsts dzīvokļu nodošanu Jel
gavas novada pašvaldības īpašumā», 
2020. gada 27. martā AS «Publisko 
aktīvu pārvaldītājs «Possessor»» un 
Jelgavas novada pašvaldība parakstīja 
aktu par 23 valsts dzīvokļu piecās 
daudzdzīvokļu mājās pārņemšanu 
Jelgavas novada pašvaldības īpašumā. 

«Pēc šī akta parakstīšanas Jelgavas 
novada pašvaldība uzsāka darbības, 
lai īpašuma tiesības reģistrētu Zemes
grāmatā uz pašvaldības vārda – 2020. 
gada aprīlī un maijā tika izgatavotas 
dzīvokļu kadastrālās uzmērīšanas 
lietas, un 2020. gada jūnijā īpašuma 
tiesības koroborētas zemesgrāmatā. 
Attiecīgi šogad rudenī saņēmām 
pirmos iedzīvotāju iesniegumus ar 
lūgumu slēgt īres līgumu par šīm dzī
vojamajām telpām,» skaidro Jelgavas 
novada pašvaldības Īpašuma pārval

des nekustamā īpašuma speciāliste 
Vaiva Laimīte.

«Pēdējie 20 gadi Latvijas vēsturē 
iegājuši kā dzīvokļu privatizācijas un 
sertifikātu izmantošanas laiks. Aktīvs 
dzīvokļu privatizācijas laiks noritēja 
90. gadu beigās, kad valstiski tika 
sakārtots likums, lai iedzīvotāji varētu 
privatizēt dzīvokļus, kuros dzīvoja. 
Lai arī dzīvojamo māju privatizācija 
lielākoties valstī ir noslēgusies, jopro
jām ir dzīvokļi, kas atrodas valsts vai 
pašvaldību īpašumā. Sešas Staļģenes 
ciema mājas, kas atrodas ciemata 
centrā, diemžēl visus šos gadus 
nekādi nevarēja nokārtot īpašuma 
tiesības, jo māju apsaimniekotāja – 
SIA «Vedgas» – bez tiesiska pamata 
iedzīvotājiem bija liegusi šo iespēju,» 
skaidro Jaunsvirlaukas pagasta pār
valdes vadītāja Iveta Strēlniece.

Slēgs īres līgumus ar Staļģenes centra namu iedzīvotājiem

3.lpp.3.lpp.



Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
14. janvārī pulksten 9 Līvbērzes pagasta 
pārvaldē Jelgavas ielā 9A, Līvbērzē, Līvbēr-
zes pagastā, Jelgavas novadā, rīko atklātu 
mutisku atkārtotu trešo izsoli nekustama-
jam īpašumam «Rosības iela 9», kadastra 
Nr.54620100992, Tušķos, Līvbērzes pagastā, 
Jelgavas novadā, kas sastāv no neapbūvētas 
zemes vienības 0,1164 ha platībā ar kadastra 
apzīmējumu 54620100992. Izsoles sākum-
cena – 1640 EUR, izsoles solis – 100 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 164 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Līvbērzes pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 11. jan-
vāra pulksten 17. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
14. janvārī pulksten 9.30 Līvbērzes pa-
gasta pārvaldē Jelgavas ielā 9A, Līvbērzē, 
Līvbērzes pagastā, Jelgavas novadā, rīko 
atklātu mutisku atkārtotu trešo izsoli nekus-
tamajam īpašumam «Ziedonis 68», kadastra 
Nr.54620100829, Tušķos, Līvbērzes pagastā, 
Jelgavas novadā, kas sastāv no neapbūvētas 
zemes vienības 0,166 ha platībā ar kadastra 
apzīmējumu 54620100829. Izsoles sākum-
cena – 4200 EUR, izsoles solis – 100 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 420 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Līvbērzes pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 11. jan-
vāra pulksten 17. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
14. janvārī pulksten 10 Līvbērzes pa-
gasta pārvaldē Jelgavas ielā 9A, Līvbērzē, 
Līvbērzes pagastā, Jelgavas novadā, rīko 
atklātu mutisku atkārtotu trešo izsoli ne-
kustamajam īpašumam «Jaunciema pļava» 
Līvbērzes pagastā, Jelgavas novadā, ar 
kadastra Nr.54620050094, kas sastāv no 
neapbūvētas lauksaimniecībā izmantojamās 
zemes vienības 12,87 ha platībā ar kadastra 
apzīmējumu 54620050018. Izsoles sākum-
cena – 17 800 EUR, izsoles solis – 500 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 1780 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Līvbērzes pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 11. jan-
vāra pulksten 17. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
21. janvārī pulksten 11 Svētes pagasta 
pārvaldē Dzirnavu ielā 1, Svētē, Svētes pa-
gastā, Jelgavas novadā, rīko atklātu mutisku 
izsoli nekustamajam īpašumam Baložu iela 
38 Atpūtā, Svētes pagastā, Jelgavas novadā, 
kadastra Nr.54820010679, kas sastāv no 
zemes vienības 0,1326 ha platībā ar kadastra 
apzīmējumu 54820010679. Izsoles sākum-
cena – 3700 EUR, izsoles solis – 100 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 370 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Svētes pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 19. jan-
vāra pulksten 17. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
21. janvārī pulksten 11.30 Svētes pagasta 
pārvaldē Dzirnavu ielā 1, Svētē, Svētes pa-
gastā, Jelgavas novadā, rīko atklātu mutisku 
atkārtotu izsoli nekustamajam īpašumam 
«Amoliņi» Svētes pagastā, Jelgavas novadā, 
kadastra Nr.54820050177, kas sastāv no 
zemes vienības 14,14 ha platībā ar kadastra 

apzīmējumu 54820050175. Izsoles sākum-
cena – 97 600 EUR, izsoles solis – 3000 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 9760 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Svētes pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 19. jan-
vāra pulksten 17. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 28. 
janvārī pulksten 9 Vilces pagasta pārvaldē 
Skolas ielā 6, Vilcē, Vilces pagastā, Jelgavas 
novadā, rīko atklātu mutisku atkārtotu izsoli 
nekustamajam īpašumam «Vairogu lauks» 
Vilces pagastā, Jelgavas novadā, kadastra 
Nr.54900020062, kas sastāv no zemes vienī-
bas 2,73 ha platībā ar kadastra apzīmējumu 
54900020062. Izsoles sākumcena – 10 160 
EUR, izsoles solis – 500 EUR. Visiem preten-
dentiem, kuri vēlas piedalīties izsolē, jāie-
maksā drošības nauda 1016 EUR un izsoles 
dalības maksa 50 EUR. Pieteikums par dalību 
izsolē jāiesniedz Vilces pagasta pārvaldē ne 
vēlāk kā līdz 2021. gada 25. janvāra pulksten 
12. Izsoles noteikumi publicēti tīmekļvietnē 
www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
19. janvārī pulksten 10 Kalnciema pagasta 
pārvaldē Lielajā ielā 14, Kalnciemā, Kalncie-
ma pagastā, Jelgavas novadā, rīko atklātu 
mutisku izsoli nekustamajam īpašumam 
Rūpnīcas iela 2 Kalnciema pagastā, Jelgavas 
novadā, kadastra Nr.54110010032, kas sa-
stāv no zemes vienības 0,5153 ha platībā ar 
kadastra apzīmējumu 54110010032. Izsoles 
sākumcena – 8480 EUR, izsoles solis – 300 
EUR. Visiem pretendentiem, kuri vēlas pieda-
līties izsolē, jāiemaksā drošības nauda 848 
EUR un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pietei-
kums par dalību izsolē jāiesniedz Kalnciema 
pagasta pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 
18. janvāra pulksten 18. Izsoles noteikumi 
publicēti tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.   

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
19. janvārī pulksten 10.30 Kalnciema 
pagasta pārvaldē Lielajā ielā 14, Kalnciemā, 
Kalnciema pagastā, Jelgavas novadā, rīko at-
klātu atkārtotu mutisku izsoli nekustamajam 
īpašumam «Mazdzilnas» Kalnciema pagastā, 
Jelgavas novadā, kadastra Nr.54310020532, 
kas sastāv no zemes vienības 0,15 ha platī-
bā ar kadastra apzīmējumu 54310020036. 
Izsoles sākumcena – 160 EUR, izsoles solis 
– 10 EUR. Visiem pretendentiem, kuri vēlas 
piedalīties izsolē, jāiemaksā drošības nauda 
16 EUR un izsoles dalības maksa 50 EUR. 
Pirmpirkuma tiesības ir atsavināmā nekus-
tamā īpašuma nomniekam. Pieteikums par 
pirmpirkuma tiesību realizēšanu un par 
dalību izsolē jāiesniedz Kalnciema pagasta 
pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 18. jan-
vāra pulksten 18. Izsoles noteikumi publicēti 
tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 2021. gada 
21. janvārī pulksten 9 Zaļenieku pagasta 
pārvaldē Centra ielā 9, Zaļeniekos, Zaļenieku 
pagastā, Jelgavas novadā, rīko atklātu mu-
tisku izsoli nekustamajam īpašumam «Tumes 
lauks» Zaļenieku pagastā, Jelgavas novadā, 
kadastra Nr.54960010084, kas sastāv no 
zemes vienības 4,63 ha platībā ar kadastra 
apzīmējumu 54960010057. Izsoles sākum-
cena – 26 500 EUR, izsoles solis – 800 EUR. 
Visiem pretendentiem, kuri vēlas piedalīties 
izsolē, jāiemaksā drošības nauda 2650 EUR 
un izsoles dalības maksa 50 EUR. Pieteikums 
par dalību izsolē jāiesniedz Zaļenieku pa-
gasta pārvaldē ne vēlāk kā līdz 2021. gada 
14. janvāra pulksten 17. Izsoles noteikumi 
publicēti tīmekļvietnē www.jelgavasnovads.lv.

Jelgavas novada pašvaldība 
izsola nekustamo īpašumu

Jelgavas novada daudzfunkcionālais sociālo pakalpojumu centrs «LAIPA» 
(reģ.Nr.40900034818) izsludina konkursu uz vakanto 

aprūpētāja amatu (profesijas kods 5322 02). 

Darbavieta – Jelgavas novada daudzfunkcionālais sociālo pakalpojumu centrs «LAIPA» 
Draudzības ielā 3, Kalnciemā, Kalnciema pagastā, Jelgavas novadā.

Galvenie pienākumi:
• veikt klienta aprūpes un apkopšanas procedūras; 
• veikt klienta gultas klāšanu, gultas un ķermeņa veļas maiņu;
• palīdzēt klientam apmierināt pamatvajadzības atbilstoši klienta pašaprūpes spējām;
• ievērot norādījumus par klienta fizisko un garīgo veselības stāvokli, klienta personību un 
psiholoģiskām īpatnībām;
• citi amata pienākumi saskaņā ar amata aprakstu.

Prasības:
• empātija un komunikācijas prasmes saskarsmē ar klientiem un viņu radiniekiem;
• izpratne par aprūpes pamatprincipiem, cilvēka pamatvajadzībām, higiēnu, sociālo ētiku 
un pirmo palīdzību;
• valsts valodas prasme (vidējais līmenis);
• prasme strādāt komandā.

Iesniedzamie dokumenti:
• profesionālās darbības apraksts (CV);
• izglītību apliecinoša dokumenta kopija;
• pieteikums.

Pieteikšanās termiņš: 2020. gada 31. decembris.
Darba uzsākšanas laiks: vienojoties.
Darba laiks: summētais darba laiks vidēji 40 stundas nedēļā.
Darba līgums: uz nenoteiktu laiku.
Mēnešalga: 525 EUR (bruto).

Pieteikuma vēstuli un iesniedzamos dokumentus lūdzam iesniegt personīgi Jelgavas novada 
pašvaldības Administratīvā departamenta Personāla nodaļā 208. kabinetā (2. stāvā), Pasta 
ielā 37, Jelgavā, vai sūtīt pa pastu (Pasta iela 37, Jelgava, LV-3001) vai e-pastu personals@
jelgavasnovads.lv ar norādi «LAIPA aprūpētāja amata konkursam».

Informējam, ka tiks izskatīti to pretendentu pieteikumi, kuri ir iesnieguši visus norādītos doku-
mentus. Sazināsimies ar tiem pretendentiem, kuri tiks izvirzīti personāla atlases otrajai kārtai.
Informējam, ka pieteikuma dokumentos norādītie personas dati tiks apstrādāti, lai nodro-
šinātu šī atlases konkursa norisi.

Jelgavas novada daudzfunkcionālais sociālo pakalpojumu centrs «LAIPA» 
(reģ.Nr.40900034818) izsludina konkursu uz vakanto 

interešu pulciņa (nodarbību) vadītāja amatu (0,5 likmes) 
(profesijas kods 3435 28).

Darbavieta – Jelgavas novada daudzfunkcionālais sociālo pakalpojumu centrs «LAIPA» 
Draudzības ielā 3, Kalnciemā, Kalnciema pagastā, Jelgavas novadā.

Galvenie pienākumi:
• vadīt interešu nodarbības kādā no šīm jomām: vizuālā māksla, rokdarbi, mūzika, sports.

Prasības:
• vidējā profesionālā vai augstākā izglītība kādā no šīm jomām: vizuālā māksla, rokdarbi, 
mūzika, sports;
• latviešu valodas prasmes (augstākā pakāpe);
• zināšanas par darbā lietojamo līdzekļu darbības principiem un to lietošanas noteikumiem;
• spēja vadīt socializācijas procesu, attīstīt radošās spējas nodarbībās;
• labas saskarsmes un komunikācijas prasmes, orientēšanās uz klientu un pozitīvu rezultātu;
• spēja strādāt psiholoģiski sarežģītās situācijās;
• pieredze līdzvērtīgā jomā (darbā ar līdzīgu klientu grupu, vadot praktiska veida nodarbības) 
tiks uzskatīta par priekšrocību.

Iesniedzamie dokumenti:
• profesionālās darbības apraksts (CV);
• izglītību apliecinoša dokumenta kopija;
• pieteikums.

Pieteikšanās termiņš: 2020. gada 31. decembris.
Darba uzsākšanas laiks: vienojoties.
Darba laiks: nepilns darba laiks vidēji 20 stundas nedēļā.
Darba līgums: uz nenoteiktu laiku.
Mēnešalga: 282,50 EUR (bruto) (565 EUR par pilnu slodzi).

Pieteikuma vēstuli un iesniedzamos dokumentus lūdzam iesniegt personīgi Jelgavas novada 
pašvaldības Administratīvā departamenta Personāla nodaļā 208. kabinetā (2. stāvā), Pasta 
ielā 37, Jelgavā, vai sūtīt pa pastu (Pasta iela 37, Jelgava, LV-3001) vai e-pastu personals@
jelgavasnovads.lv ar norādi «LAIPA interešu nodarbību vadītāja amata konkursam».

Informējam, ka tiks izskatīti to pretendentu pieteikumi, kuri ir iesnieguši visus norādītos doku-
mentus. Sazināsimies ar tiem pretendentiem, kuri tiks izvirzīti personāla atlases otrajai kārtai.
Informējam, ka pieteikuma dokumentos norādītie personas dati tiks apstrādāti, lai nodro-
šinātu šī atlases konkursa norisi.

SIA «Publisko aktīvu pārvaldītājs «Possessor»» 
elektroniskajā izsolē elektronisko izsoļu vietnē https://izsoles.ta.gov.lv/ 

ar augšupejošu soli pārdod izīrētus valsts dzīvokļu īpašumus:
• Nr.4, «Pēteri», Platones pagasts, Jelgavas novads, kadastra Nr.5470 900 0258. Izsoles 
sākumcena – 1080 EUR, nodrošinājums – 108 EUR, izsoles solis – 100 EUR;
• Nr.5, «Pēteri», Platones pagasts, Jelgavas novads, kadastra Nr.5470 900 0259. Izsoles 
sākumcena – 1520 EUR, nodrošinājums – 152 EUR, izsoles solis – 50 EUR.

Izsoles sākums – 27.11.2020., izsoles noslēgums – 28.12.2020. pulksten 13. Personai, kura 
vēlas piedalīties izsolē, līdz 17.12.2020. jāiemaksā nodrošinājums SIA «Publisko aktīvu pār-
valdītājs «Possessor»» norēķinu kontā (AS «Citadele banka», Nr.LV07PARX0003805160002) 
un, izmantojot elektronisko izsoļu vietni, jānosūta lūgums autorizēt to dalībai izsolē.

Pirkuma apmaksa: tūlītēja samaksa vai nomaksa atbilstoši elektroniskās izsoles noteiku-
miem (https://www.possessor.gov.lv/upload/uploads/107-924_e-izsoles_noteikumi.pdf).
Par nosolīto objektu nosolītā augstākā cena vai objekta nomaksas pirkuma gadījumā 
avanss 10% no nosolītās cenas, atrēķinot iemaksāto objekta nodrošinājumu, jāsamaksā 
divu nedēļu laikā no izsoles noslēguma dienas.

Elektroniskās izsoles norises noteikumi: https://izsoles.ta.gov.lv/noteikumi/1.
Tālrunis uzziņām 67021300, 67021413, 67021348.
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Pārtikas pakas kā ēdināšanas 
atbalsts – arī skolēniem karantīnā

Projekts Jelgavas novadā darbojas 
jau ceturto gadu, un tā gaitā 5.–12. 
klašu izglītojamie un profesionālās 
izglītības programmas audzēkņi, 
kuriem ir risks priekšlaicīgi pamest 
mācības, saņem individuālu atbalstu 
– konsultācijas mācību priekšmetos, 
psihologa, logopēda un citu speciā
listu konsultatīvo atbalstu, tostarp 
arī ēdināšanas kompensāciju. Šobrīd 
ēdināšanas pabalstu izmanto 105 
audzēkņi (60 saņem pārtikas pakas, 
bet 45 saņem ēdināšanas atbalstu). 

Paku saturs veidots tā, lai nodro
šinātu skolēniem pusdienas divu 
nedēļu garumā. Atbalstu ēdināšanai 
pārtikas paku veidā izglītojamajiem 

ārkārtējās situācijas periodā 14 no
vada izglītības iestādēs nodrošina 
pieci ēdinātāji. 

Kopumā ēdināšanas atbalsta 
veidam pašvaldība paredzējusi teju 
56 000 eiro, un tas ir būtisks papildu 
finansējums ēdināšanas izmaksām 
budžetā, kas gadā sanāk 464 521 
eiro. 

Papildu informācija par abiem 
ēdināšanas atbalsta veidiem, to 
saņemšanu, izsniegšanu un nodro
šinājumu pieejama Jelgavas novada 
pašvaldības mājaslapā www.jelga
vasnovads.lv, sadaļā «Sabiedrība», 
«Izglītība», «Aktualitātes». 

JNZ

1.lpp.

1.lpp.
«Šobrīd, kad tiesas ceļā panākts 

taisnīgs iznākums, lielākā daļa iedzī
votāju, ja vien viņi varēja uzrādīt do
kumentāciju, dzīvokļu īpašumtiesības 
nokārtoja jau ar AS «Publisko aktīvu 
pārvaldītājs «Possessor»» starpniecī
bu. Taču 23 dzīvokļiem nav pierādā
mas dokumentācijas par īres tiesībām, 
turklāt īres līguma termiņš ir beidzies 
un iedzīvotājiem nav iespējas tiesiski 
pierādīt savas saistības. Lai atrisinātu 
šo iedzīvotāju problēmas, pašvaldība 
pārņēma konkrētos dzīvokļus savā 
īpašumā. Jānorāda, ka divi dzīvokļi 
jau ir atsavināti, jo tajos neviens 
nedzīvoja. Savukārt 21 dzīvoklis ir 
apdzīvots, un tajos dzīvo personas, 
kurām iepriekšējā īres līguma termiņš 
ir beidzies un kuras minētajos dzīvok
ļos mīt un ir deklarētas jau kopš 2000. 
gada,» skaidro I.Strēlniece. 

Ievērojot Jelgavas novada pašval
dības apstiprinātās Mājokļu politi
kas vadlīnijas 2014.–2020. gadam, 
noteikts, ka īres maksa mēnesī ir 
1,125 eiro par kvadrātmetru. Tiem, 
kuri pēc īres līguma noslēgšanas ie
sniegs pieteikumu dzīvokli atsavināt 
(nopirkt), ja vien nebūs parādu, īres 
maksa tiks piemērota ar samazinā
jumu 70 procentu apmērā jeb tā būs 
0,3375 eiro par kvadrātmetru mē
nesī. Kopā ar īres maksu īrniekiem 
nāksies maksāt arī par kopīpašuma 

Slēgs īres līgumus ar Staļģenes 
centra namu iedzīvotājiem

pārvaldīšanu, kas šobrīd vispārējā 
kārtībā ir 0,36 eiro par kvadrātmetru 
mēnesī, ieskaitot PVN.

Jāpiebilst, ka pēc attiecīgās do
kumentācijas saskaņošanas Ekono
mikas ministrijā un lēmuma izska
tīšanas Ministru kabinetā Jelgavas 
novada pašvaldība  tuvākajā laikā 
no AS «Publisko aktīvu pārvaldītājs 
«Possessor»» pārņems vēl piecus 
dzīvokļus, kas atrodas dzīvojamajā 
mājā Niedru ielā 6. 

Jāatgādina, ka sešas trīsstāvu 
daudzdzīvokļu mājas («Strauti», 
«Tērces», «Bangas», «Avoti», «At
vari», «Līči»), kurās kopumā ir 108 
dzīvokļi, celtas padomju gados un 
sākotnēji bija kolhoza «Staļģene», 
vēlāk paju sabiedrības «Agrofirma 
«Staļģene»» īpašums. 2001. gada 9. 
aprīlī agrofirmu likvidējot, aizsākās 
šo māju īpašumtiesību sarežģījumi, 
un šos dzīvokļus nevarēja privatizēt. 
Dažādu darījumu rezultātā agrofir
mas īpašumi vispirms it kā nonāca AS 
«Parex banka», bet pēc tam SIA «Ve
dgas» valdījumā. Starp SIA «Vedgas» 
un AS «Parex banka» bija noslēgts 
cesijas līgums, kas SIA «Vedgas» piln
varoja piedzīt parādu no agrofirmas 
714 908 latu vērtībā. Līdz ar to māju 
iedzīvotāji pilnībā kļuva atkarīgi no 
namu pārvaldošā uzņēmuma izrīcī
bas. Jelgavas novada pašvaldība jau 
kopš novada izveides iesaistījusies 

tiesvedībā, aizstāvot Jaunsvirlaukas 
daudzdzīvokļu māju iedzīvotājus 
pret SIA «Vedgas» patvaļu apsaim
niekošanas jautājumos. Tiesvedības 
par īpašumtiesībām tika uzsāktas jau 
2010. gadā, kad pirmās instances tiesa 
– Zemgales apgabaltiesa – noraidīja 
SIA «Vedgas» prasību un spriedumā 
atzina, ka nami saskaņā ar likumiem 
un izvērtējot dokumentāciju pieder 
Latvijas valstij. SIA «Vedgas» sprie
dumu pārsūdzēja  Augstākajā tiesā, 
kas apelācijas sūdzību izskatīja 2013. 
gada 2. aprīlī. Arī Augstākās tiesas 
spriedumā SIA «Vedgas»  prasība 
tika noraidīta, tādējādi atzīstot, ka 
īpašumtiesības pieder valstij. Neilgi 
pēc tam SIA «Vedgas» iesniedza 
kasācijas sūdzību Augstākās tiesas 
Civillietu departamentam, norādot, 
ka tiesa nepareizi iztulkojusi un 
attiecinājusi lietas apstākļus. Pēc trīs 
gadiem – 2016. gada 30. decembrī – 
arī SIA «Vedgas»  iesniegto kasācijas 
sūdzību Augstākās tiesas Civillietu 
departaments noraidīja. Gadu mijā 
paziņotais tiesas spriedums bija ilgi 
gaidīts taisnīguma un tiesiskuma 
triumfs, lai pašvaldība beidzot sāktu 
risināt gadiem ieilgušu konfliktu un 
atsvabinātu iedzīvotājus no uzspiestas 
verdzības attiecībā uz izīrētāju un 
tādējādi arī apsaimniekotāju.

JNZ

Jelgavas novada pašvaldība saņēmusi 307 iedzīvotāju 
parakstītu iesniegumu ar lūgumu uzlabot satiksmes 
drošību Valgundes pagasta teritorijā ietilpstošajā ceļu 
krustojumā pie degvielas uzpildes stacijas «Astarte» 
šosejas Rīga–Liepāja (A9) 24. kilometrā. Cilvēki sū-
dzas, ka krustojuma šķērsošana apdraud drošību, jo 
tur nav gājēju pārejas, tādējādi, lai nokļūtu, piemē-
ram, uz veikalu degvielas stacijas teritorijā, pagas-
ta bibliotēku, dienas centru, Kalnciema kapiem vai 
autobusa pieturu, iedzīvotāji ik dienu spiesti šķērsot 
Liepājas šoseju intensīvas auto satiksmes apstākļos.

nereti brauc ar lielāku ātrumu, nekā 
šajā vietā atļauts. Auto satiksme uz 
A9 jeb Liepājas šosejas ir gana liela, 
bet situāciju vēl pasliktinot mašīnu 
plūsma no Jelgavas un mašīnas, kas 
izbrauc no degvielas uzpildes stacijas.

Ņemot vērā, ka gājēju pāreju 
ierīkošana uz valsts autoceļiem nav 
pašvaldības kompetencē, pašvaldība 
ar attiecīgu ierosinājumu vērsīsies 
pie VAS «Latvijas valsts ceļi», lūdzot 
rast risinājumu iespējai iedzīvotā
jiem droši šķērsot minēto ceļu. 

JNZ

Ar parakstiem 
iestājas par
gājēju pāreju

Valgundes un Kalnciema pagasta 
iedzīvotāji savā iesniegumā līdztekus 
bīstamās situācijas aprakstam min 

arī faktu, ka šajā ceļa posmā pēdējos 
gados ir pieaudzis ceļu satiksmes 
negadījumu skaits, jo autovadītāji 

Ar mērķi apzināt un apvie-
not 1991. gada barikāžu 
dalībniekus un saglabāt 
vēsturiskās liecības par 
barikāžu laiku Latvijā šoru-
den nodibināta Zemgales 
1991. gada barikāžu da-
lībnieku biedrība. Tā vēlas 
apvienot tos cilvēkus, kuri, 
alkstot pēc brīvas Latvijas, 
pirms gandrīz 30 gadiem 
bija gatavi aizstāvēt valsti 
un šā cēlā mērķa vārdā pat 
ziedot savu dzīvību.

«Tas bija laiks, kad bijām vienoti, 
kad vēlējāmies būt brīvi, neatkarīgi 
un paši noteikt savu dzīvi. Tagad – pēc 

30 gadiem – šīs idejas nav mirušas, un 
tas ir būtisks mūsu vēstures posms, 
kas ar lepnumu jāsaglabā nākamajām 
paaudzēm,» biedrības dibināšanas 
ideju skaidro tās valdes priekšsēdētājs 
Ervīns Ābele.

No Jelgavas un tuvākās apkārtnes 
1991. gada barikādēs piedalījās vairāk 
nekā 1400 cilvēku, taču šobrīd viņi nav 
apvienoti, dzīvo katrs ar savām atmi
ņām un pārdzīvojumiem, tādēļ būtu 
svarīgi šīs vēstures liecības apkopot 
un saglabāt. 

Biedrība ir reģistrēta Uzņēmumu 
reģistrā, un tās valdē līdztekus priekš
sēdētājam E.Ābelem darbojas Aigars 
Strupulis, Ruta Melhere, Viktors 
Valainis, Jāzeps Kivlenieks, Jānis 

Melders, Viktors Folkmanis un Jānis 
Staune.

E.Ābele aicina ikvienu barikāžu 
dalībnieku kļūt par Zemgales 1991. 
gada barikāžu dalībnieku biedrības 
biedru, kā arī aicina iesūtīt fotogrāfijas 
un atmiņu stāstus par barikāžu laiku. 
Atmiņu stāsti un fotogrāfijas tiks iz
mantotas, lai veidotu virtuālu izstādi.

Ņemot vērā šā brīža ārkārtējo si
tuāciju, pieteikties biedrībā iespējams, 
nosūtot iesniegumu par uzņemšanu uz 
biedrības juridisko adresi: Līču iela 14, 
Jelgava, vai pa e-pastu barikades.zem
gale@gmail.com. Sīkāku informāciju 
var saņemt pa tālruni 26414935.
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Aicina pievienoties Zemgales 1991. gada 
barikāžu dalībnieku biedrībai

SIA «Jelgavas novada 
KU» informē, ka no 2021. 
gada 1. janvāra vairs 
nebūs iespējams pieteikt 
papildu sadzīves atkri-
tumu izvešanas reizes. 
Tas nozīmē, ka atkritumu 
izvešana notiks tikai tajās 
dienās, kuras norādītas 
atkritumu apsaimnieko-
šanas līgumā un grafikā. 

Kā skaidro uzņēmumā, ja klien
tam atsevišķos gadījumos izve
damo sadzīves atkritumu apjoms 
pārsniedz konteinera tilpumu, 
SIA «Jelgavas novada KU» aicina 
iegādāties un izmantot dzeltenos 
marķētos sadzīves atkritumu mai

sus, tos piepildot ar atkritumiem un 
novietojot blakus atkritumu kontei
neram tā kārtējā izvešanas reizē.

Taču joprojām būs iespēja atteik
ties no konteinera iztukšošanas, ja 
tas kārtējā izvešanas reizē nav pilns. 
Šādos gadījumos, lai izvairītos no 
liekas atkritumu savākšanas auto
mašīnu noslodzes, ir jāinformē SIA 
«Jelgavas novada KU» klientu kon
sultants pa bezmaksas tālruni 8848.

Vienlaikus uzņēmums novembrī 
ir slēdzis e-pasta adresi atkritumi@
jnku.lv, līdz ar to klienti visus jautā
jumus aicināti sūtīt pa SIA «Jelgavas 
novada KU» biroja e-pastu jnku@
jnku.lv.
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Sadzīves atkritumu izvešanas 
kārtībā ieviestas izmaiņas

Turpinot SIA «Jelgavas 
novada KU» pakalpoju-
mu kvalitātes attīstību, 
no 2021. gada 1. janvā-
ra uzņēmums pārtrauc 
portāla mans.jnku.lv 
darbību, pilnībā aizvieto-
jot to ar jaunu un efektīvu 
tiešsaistes norēķinu un 
saziņas portālu Bill.me. 
Jau šobrīd Bill.me ātri un 
droši var saņemt rēķinus 
elektroniski, nodot skaitī-
tāju rādījumus un apmak-
sāt SIA «Jelgavas novada 
KU» rēķinus.

Visi klienti, kuri jau izmanto 
savu e-pastu un portālu mans.jnku.
lv ikmēneša rēķinu saņemšanai un 
saziņai ar SIA «Jelgavas novada 

KU», saņems saiti reģistrācijai 
Bill.me.

Tie klienti, kas šobrīd izmanto 
klientu portālu mans.jnku.lv un līdz 
1. janvārim nebūs reģistrējušies Bill.
me klientu portālā, rēķinu par 2020. 
gada decembri un visus nākamos 
rēķinus saņems tikai e-pastā.

Klienti, kuri šobrīd neizmanto 
e-pastu saziņai ar SIA «Jelgavas 
novada KU», bet vēlas saņemt 
rēķinus, nodot skaitītāju rādījumus 
un sazināties ar uzņēmumu elektro
niski, aicināti aizpildīt pieteikumu 
par pakalpojumu rēķinu saņemšanu 
elektroniski uz e-pastu uzņēmuma 
mājaslapas www.jnku.lv sadaļā 
«Klientiem», «Jaunu pakalpojumu 
un/vai izmaiņu pieteikšana».
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No 1. janvāra tiks slēgts klientu 
portāls mans.jnku.lv

Kalnciemā aicina uz 
mobilās diagnostikas pārbaudēm

15. janvārī Kalnciemā, Lielupes ielā 27, pie sociālās aprūpes centra, no 
pulksten 10 līdz 17 būs iespēja saņemt mobilās diagnostikas pakalpojumus. 
Mobilās diagnostikas vienības izbraukumu nodrošina ārstniecības iestāde 
«MFD Veselības grupa», un šajā reizē iedzīvotājiem būs iespēja veikt mamo-
grāfiju. Ar Nacionālā veselības dienesta uzaicinājuma vēstuli pakalpojums 
būs bez maksas, ar ģimenes ārsta nosūtījumu – 3 eiro, bez nosūtījuma – 25 
eiro. Savukārt maksa par rentgena izmeklējumu būs 9 eiro.

Lai veiktu izmeklējumu, iepriekš jāpierakstās pa tālruni 25431313 
(darba dienās no pulksten 8 līdz 18).

NACIONĀLAIS VESELĪBAS DIENESTS INFORMĒ

No 2021. gada 1. janvāra ģimenes ārste Inese Pempere 
izbeidz līgumattiecības ar dienestu. 

Ārstes pacientu sarakstā reģistrētās personas tiks pārreģistrētas pie ģimenes 
ārstes Gunas Šmites, kas ir prakses darbības pamatteritorijas pārņēmēja. 
Prakses adrese: Skolas iela 8, Vilce, Vilces pagasts, Jelgavas novads, LV-
3026, tālrunis 62702929, 28005148.
Vienoties par reģistrāciju var arī ar citu ģimenes ārstu, kuram ir līgums ar 
valsti par primārās veselības aprūpes pakalpojumu sniegšanu un apmaksu. 
Saraksts pieejams dienesta mājaslapas www.vmnvd.gov.lv sadaļā «Vese-
lības aprūpes pakalpojumi», «Ģimenes ārsti», «Ģimenes ārsti atbilstoši 
teritorijām». 

Jautājumu gadījumā lūgums sazināties ar Nacionālā veselības dienesta 
Zemgales nodaļu pa tālruni 63027249 vai e-pastu zemgale@vmnvd.gov.lv.
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Lūcija Reine-Rītiņa: «Mūsu māja 
celta 1938. gadā un slejas līdzās Liel
platones muižai. Ekskursanti te brauc 
arvien vairāk un vairāk, un gribi vai 
negribi sanāk, ka mūsu māja kļūst par 
apskates objektu. Cilvēki fotografējas, 
un mūsu māja fonā, tad meitenes no 
vecmeitu ballītes palūdz atļauju nobil
dēties mūsu nojumītē, kas vasarā smuki 
zied, kādam atkal iekrīt acīs rožu dobe, 
par ko nāk priecāties un iemūžināt bildē. 
Tā nu sapratu, ka esam atbildīgi par to, 
lai mūsu mājas apkārtne būtu skaista 
un sakopta. Tas ir mūsu pienākums! 
Tāpēc rakstīju, šķiet, nu jau trešo «Mēs 
savai videi» projektu, šoreiz akcentējot 
apzaļumošanu. Izgāju uz ziemcietēm 
un dekoratīvajiem košumkrūmiem, 
izveidojām rožu dobi, arī puķu kastes 
pasūtītas – pavasarī tajās sastādīšu 
pelargonijas un nolikšu uz mūsu mājas 
kāpnēm. Tā īsti paveikto varēs novērtēt 
pavasarī, taču, veidojot apstādījumus, 
ļoti piedomāju, lai kaut kas būtu zaļš 
gan ziemā, gan vasarā. Tagad mums ir arī 
sudrabegle, dižskābardis, lapegle, hor
tenzijas, no sava dārza uz mājas apkārtni 
pārcēlu baltu mārtiņrožu krūmu, un tās 
tik skaisti zied! Jāatzīst, ka ar augu izvēli 
nemaz tik raiti negāja, jo, lai gan esmu 

Projektu konkursa «Mēs savai videi» laureāti
• «Atpūtas un ugunskura vietas izveide pie Svētes upes krasta» 
    (adrese: Līvbērzes  pagasts, Tušķi)
• «Silta jauka istabiņa» (adrese: Sesavas pagasts, Bērvircava, Kastaņu iela 4)
• «Ceļa izbūve līdz Pēterlauku garāžām» (adrese: Platones pagasts, Pēterlauki)
 
Pateicība
• «Atspulgu ielas mājas Nr.3 dzeramā ūdens akas ierīkošana Platonē» 
    (adrese: Platones pagasts, Atspulgu iela 3)
• «Mājas pamatu siltināšana» (adrese: Platones pagasts, Lielvircavas iela 7)
• «Apzaļumot un baudīt to skaistumu Alejas 15» 
    (adrese: Lielplatones pagasts, Alejas 15)
• «Austrumu ielas 15 mājas kāpņu telpu remonts» (adrese: Vilce, Austrumu iela 15)
• «Labiekārtošanas darbi teritorijā ap Svētes pili» (adrese: Svētes pagasts)
• «Kāpņu  telpas tekošais remonts daudzdzīvokļu mājai» 
    (adrese: Līvbērzes pagasts, Jelgavas iela 4B)
• «Kāpņu telpas remonts Dārza ielā 5» (adrese: Glūdas pagasts, Nākotne, Dārza iela 5)
• «Laiks jaunajiem!» (adrese: Līvbērzes pagasts, Vārpa, Laumu iela 2)
• «Ceļa segums» (adrese: Valgundes pagasts, Kalnciemi-8) 

Šajā gadā Jelgavas novads ieguvis vēl 30 sakārtotas 
vietas, kuras sakoptas pēc pašu iedzīvotāju iniciatīvas, 
startējot pašvaldības finansētajā projektu konkursā 
«Mēs savai videi». Jaunu skatu ieguvusi daudzdzīvokļu 
māju apkārtne, izremontētas koplietošanas telpas, lab-
iekārtotas atpūtas vietas, izbūvēti jauni un sakārtoti 
esošie ceļi, kā arī paveikta virkne citu vērtīgu darbu. 
«Izdarīts ir patiesi daudz, atkal un atkal ar gandarīju
mu varam atzīt, ka viss īstenotais ir pašu iedzīvotāju 
iniciēts un realizēts, vēlreiz apliecinot, ka mūsu novada 
cilvēki ir gatavi ne tikai pamanīt to, kā viņiem ikdienā 
pietrūkst, bet arī paši iesaistīties ar savām idejām, darbu 
un līdzekļiem, lai kopīgiem spēkiem panāktu labāku 
rezultātu,» saka Jelgavas novada pašvaldības Attīstības 
nodaļas projektu vadītāja Inese Skromane. Pašvaldība 
ik gadu budžetā šim projektu konkursam paredz 23 
000 eiro, un šoreiz no 42 iesniegtajiem projektu pietei
kumiem finansiāli atbalstīti 32 pārliecinošākie. Tiesa, 
divas iedzīvotāju grupas no savas ieceres realizēšanas 
šogad tomēr atteicās, tādējādi kopumā Jelgavas novadā 
ar pašvaldības finansiālu atbalstu īstenoti 30 projekti. 

Jāatzīst, ka katru gadu arvien grūtāk ir noteikt tos 

projektus, kuriem saskaņā ar konkursa nolikumu paš
valdība var piešķirt veicināšanas balvu 100 eiro apmērā 
vai Pateicības rakstu, uzteicot īpaši veiksmīga projekta 
realizāciju, kas var kalpot par lielisku piemēru citiem. 
«Visu iedzīvotāju paveiktais patiesi iedvesmo, un īpašs 
paldies ir jāsaka ne tikai tiem daudzajiem desmitiem 
cilvēku, kas visas vasaras garumā nenogurstoši strādāja, 
lai īstenotu šo projektu, bet arī vienam apņēmīgākajam, 
bez kura neatlaidības kāda lieliska ideja, iespējams, 
nemaz netiktu realizēta,» tā I.Skromane, atklājot, ka 
no visiem realizētajiem projektiem apmēram trešdaļu 
īstenoja novada iedzīvotāji, kas konkursā «Mēs savai 
videi» startēja pirmo reizi.

Jāpiebilst, ka, ņemot vērā epidemioloģisko situāciju 
un visā valsts teritorijā pašlaik izsludināto ārkārtējo 
situāciju, šogad tradicionālais rezultātu prezentēšanas 
un apbalvojumu pasniegšanas pasākums ir atcelts un 
Pateicības raksti par veiksmīgākajām idejām, ko noteica 
konkursa vērtēšanas komisija, tiek pasniegti individuāli.

«Jelgavas Novada Ziņas» iepazīstina ar septiņiem 
no kopumā 30 šovasar paveiktajiem labiekārtošanas 
projektiem.

Liene Janaite: «Uz dzīvi Tušķos mūsu 
ģimene pārcēlās salīdzinoši nesen, un 
vasarā bijām iecienījuši vietu Svētes 
upes krastā, kur varēja sarīkot pikniku, 
atpūsties, bērni peldēties. Taču vieta 
nebija sakopta, un tā, katru reizi arvien 
vairāk saprotot, kā tur trūkst un ko mēs 
pašu spēkiem varētu paveikt, radās ideja 
startēt pašvaldības organizētajā projektu 
konkursā. Kaut ko tādu darīt uzdrīkstējos 
pirmo reizi, turklāt vasarā ar kaimiņiem 
tikai pamazām sākām iepazīties un 
sadraudzēties, tāpēc bija skaidrs, ka lie
lākoties paši arī būsim tie darītāji. Tā kā 
mājās auklēju bērniņu un nosacīti brīvā 
laika ir vairāk, ķēros klāt projekta rakstī
šanai. Jāatzīst, ka uzrakstīt projektu nebija 
grūti – grūtākais bija saplānot laiku tā, lai 
visu iecerēto varētu realizēt, iekļaujoties 
termiņos, un visu vasaru, sākot no jūnija, 
pa sestdienām, svētdienām strādājām 
Svētes krastā. Interese par to rosību bija 
liela – cilvēki nāca runāties, interesējās, ko 
tur darām, un mēs arī labprāt stāstījām. 
Attieksme lielākoties bija pozitīva, vien 
daži atmeta ar roku, sakot, ka nav vērts, 
jo tāpat visu izdemolēs. Bet mēs joprojām 
esam pārliecināti, ka jāpamēģina. Ja 
nepamēģināsi, nekad neuzzināsi, kā būs, 
un tā ne viena vien forša ideja var palikt 
nerealizēta. Pašvaldības piešķirtā summa 
projekta īstenošanai bija nedaudz virs 
600 eiro, par ko iegādājāmies materiālus. 

Ja kaut kā pietrūka, vīrs meklēja savos 
krājumos, bet lielākais mūsu ieguldījums 
bija apņemšanās un darbs.

Mūsu galvenā doma bija iekārtot vietu, 
kur upes krastā pasēdēt, iekurt ugunsku
ru, sarīkot pikniku. Lai ir patīkami tur 
būt! Tagad tur izveidotas trepītes uz upi, 
ierīkota ugunskura vieta, nojumīte ar 
galdu un soliem, mazajiem ir smilškaste, 
un mēs pat uztaisījām nelielu baskāju 
taku, lai bērniem būtu vēl kāda aktivitāte. 
Ir arī atkritumu urna, lai kāds nieks nav 
zemē jāmet, bet ļoti ceram, ka atpūtnieki 
savus atkritumus paši savāks un aizvedīs 
sev līdzi. Jāatzīst, ka lielākais darbs gūlās 

uz vīra pleciem – viņš bija tas, kas zāģēja, 
nagloja, būvēja –, bet mēs palīdzējām ar 
krāsošanu, grābšanu. Dažkārt piepalīdzē
ja kāds kaimiņš, citreiz savukārt talkā ai
cinājām draugus, un kopā mums izdevās, 
manuprāt, ļoti forša vieta, kuru tā pa īstam 
varēsim novērtēt tikai nākamajā gadā. 
Darbiem punktu pielikām septembrī, tur 
sarīkojot arī nelielu pikniku, taču pavasarī, 
kad, jācer, būs beigušies valstī noteiktie 
ierobežojumi, varbūt noorganizēsim lie
lāku atklāšanas pasākumu. Bet galvenais 
jau, lai cilvēkiem patīk un viņi novērtē 
izdarīto. Mūsu ģimenei par paveikto ir 
ļoti liels gandarījums.»

Vineta Loca, biedrība «Kastanis 
4»: «Atskatoties uz paveikto, ir labi 
padarīta darba sajūta, un tagad 
mums pagrabā ir, kā es saku, vēl 
viens trīsistabu dzīvoklis. Iepriekš 
tur bija melnas sienas, izdrupusi 
grīda, netīrs, bet turpmāk dzīvokļu 
īpašnieku sapulces varēsim aizvadīt 
skaistās mājīgās telpās, un mums ir 
arī jauns apkures katls ar visu, kas 
nepieciešams, lai mums būtu silti. 
Jāatzīst, tas bija pamatīgs projekts, ko 
ar pašvaldības atbalstu mums izdevās 
īstenot, – tikai saviem spēkiem to 
nevarētu pacelt. Bet man tā patīk: ja 
darīt, tad darīt pamatīgi, lai divreiz 
viens un tas pats darbs nav jādara. 
Projekta kopējās izmaksas bija ap 
7000 eiro, un mēs tam briedām un 
naudu krājām divus gadus. Nu tas 
ir izdarīts, visi esam apmierināti, un 
tagad dzīve sākas no jauna! 

Savu daudzdzīvokļu māju paši sā
kām apsaimniekot kādā 1996. gadā, 
taču pirmsākumos, jāatzīst, mājas 
tehniskais stāvoklis nebija mūsu 
prioritāte. Taču ar laiku nostiprinā
jās pārliecība, ka katra vieta, katra 
telpa, ko mēs savedam un uzturam 
kārtībā, ļauj mājai kalpot ilgāk, un 
pirmos darbus īstenojām tikai par 
saviem līdzekļiem. Tad es padzirdē
ju, ka citi savu daudzdzīvokļu māju 
un apkārtni sakārto ar pašvaldības 
līdzfinansējumu, un sāku vaktēt, kad 
tiks izsludināts nākamais «Mēs savai 
videi» konkurss, – es taču nevarēju 
pieļaut, ka mums nauda aizslīd gar 
degunu, ja vienīgais, kas jāizdara 
mums, ir jāuzraksta projekts un pa
šiem kārtīgi jāpastrādā! Līdz šim ar 
pašvaldības atbalstu pagrabā esam 
nomainījuši logus, izremontējuši savu 
kāpņu telpu, un trešo reizi konkursā 
startējām jau ar pamatīgu projektu, 
sakārtojot apkuri un pagraba telpas. 
Pašvaldība šiem darbiem piešķīra 
750 eiro, tiem novirzījām arī mājas 
uzkrājumu, tāpat kaimiņi papildus 

atbalstīja – kādam krāsa pāri palikusi, 
kādam vēl kaut kas remontam node
rīgs, kāds tehniku var sarunāt –, un 
tā visi kopā paveicam lielas lietas, jo 
viens taču nav karotājs! Jāatzīst, ka 
agrāk iedzīvotāji bija kūtrāki, jāpieru
nā, bet, kad paši varam baudīt darba 
augļus, attieksme neapšaubāmi kļūst 
arvien pozitīvāka. Uzskatu, ka, lai 
lietas sakustētos, mājas vecākajam 
jābūt tādam mazliet padullam, un 
es tāda esmu. Turu roku uz pulsa, 
un pie mums viss notiek! Prieks, ka 
cilvēki ir sapratuši: mums daudz kas 
jāmācās darīt pašiem. Ir lietas, ko 
mēs paši varam izdarīt – par saviem 
līdzekļiem, ar savu darbu. Tam neva
jag lieki tērēt mājas uzkrājumu. Mūsu 
mājā pat stāvlaukumu kaimiņi saveda 
kārtībā paši pēc savas iniciatīvas – 
nevis staigāja apkārt un burkšķēja, 
bet ņēma un izdarīja! 

Ko tālāk? Es jau smejos, ka man 
plāni kā Napoleonam – vispirms 
vajag kanalizācijas sistēmu sakārtot, 
kanalizācijas caurules nomainīt, pēc 
tam jau varētu arī mājas siltināšanai 
pievērsties. Taču sasteigt nevajag – 
jāsanāk kopā, jāsaprot, ko varam, 
ko nevaram atļauties, kad varēsim 
atļauties. Bet, kad pieķersimies, tad 
atkal izdarīsim pamatīgi.»

projekta rakstītāja un virzītāja, kaimiņu 
domas taču nevarēju neņemt vērā, mēs 
jau te visi dzīvosim un baudīsim padarītā 
augļus. Aizbraucu vienreiz uz Zaļenieku 
stādaudzētavu, izpētu sortimentu, tad ar 
kaimiņiem vienojamies, ko labāk pirkt, 
bet, otrreiz aizbraucot, izrādās, ka mūsu 
noskatītie augi jau izpirkti. Ko nu?! 

Lai gan viegli negāja, rezultātam 
vajadzētu būt labam – apstādījumus 
veidojām visi kopā, un pēc padarītā rūpes 
par rožu dobi uzticēju kaimiņienei, par 
košumkrūmiem lai znots gādā, un gan jau 
pa visiem spēsim jaunos apstādījumus uz
turēt kārtībā.  Jāatzīst, visos darbos znots 

man daudz palīdzēja, tāpēc pateicībā par 
viņa ieguldījumu realizēju arī viņa vēlmi 
– atteicos no vienas iecerētās magnolijas 
un nopirku dārza lukturīšus ar saules 
baterijām. Tad nu vakaros mūsu dārzs būs 
arī skaisti izgaismots. 

Esmu tāds cilvēks – ja kaut ko iesāku, 
tas jānoved līdz galam. Man jau ir 81 
gads, un pēc vasarā paveiktā smejos, ka 
esmu kļuvusi par daiļdārznieci. Bet ir 
skaisti – nāk kaimiņi, priecājas, un tad es 
arī priecājos!»

«Galvenais, lai cilvēkiem 
patīk un viņi novērtē izdarīto»

«Ar paveikto esam 
apmierināti, un tagad 
dzīve sākas no jauna» Projekts «Atpūtas un ugunskura vietas izveide pie Svētes upes krasta» (īstenots Līvbērzes pagasta Tušķos)

Projekts «Apzaļumot un baudīt to skaistumu Alejas 15» (īstenots Lielplatones pagastā)

Projekts «Silta jauka istabiņa»  
(īstenots Sesavas pagasta Bērvircavā)

«Arī ekskursantu dēļ esam atbildīgi par to, lai 
mūsu mājas apkārtne būtu skaista un sakopta»
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Liene Undra: «Kā es saku – esam 
spilgts apliecinājums tam, ka acis darba 
izbijās, rokas darba nebijās un ka cilvēks 
var paveikt pat neiedomājamākās lietas, 
ja vien ir griba darīt un īstā motivācija. 
Mums netrūka ne gribas, ne motivācijas, 
jo bijām nonākuši neapskaužamā situācijā 
– iedzīvotājiem tika «nogriezts» ierastais 
ceļš uz garāžām, tāpēc bija vajadzīgs cits 
risinājums, un vienīgais pieņemamais 
variants mūsu gadījumā bija izbūvēt jaunu 
ceļa posmu. Tā kā pirms gadiem pieciem 
sešiem pašvaldības projektu konkursā 
«Mēs savai videi» tika atbalstīta mūsu ide
ja par nojumes izbūvi, šogad startējām ar 
projektu par ceļa izbūvi. Tagad, atskatoties 
uz paveikto, jāatzīst, ka tā bija traka ideja 
un vēl trakāks darbs. Bet ir tiešām milzīgs 
gandarījums – mēs to izdarījām!

Jāsāk ar to, ka mums nebija ne mazākās 
pieredzes, pat ne mazākās saprašanas par 
to, kā jābūvē ceļš, kas jārok, kas jāber, kas 
to var izdarīt un kādas ir pat aptuvenas 
darba un materiālu izmaksas. Principā 
sāku no nulles, jo nesapratu neko. Tas 
nebija viegli, bija brīdis, kad gribēju 
padoties, bet cilvēki mani sapurināja: ja 
iesāki, pabeidz! Tā pamazām izveidojās 
kopaina, un mūsu iesniegtais projekts 
tika atbalstīts ar 750 eiro lielu pašvaldības 
finansējumu. Mūsu sākotnējie aprēķini 
paredzēja, ka plānoto ceļa posmu izbūvē
sim par vairāk nekā 1000 eiro, taču dzīve 
ieviesa savas korekcijas, un tagad mēs 
zinām, ka, smagi strādājot, to var izdarīt 
arī par 780 eiro. Kur radās ietaupījums? 
Piemēram, veidojot tāmi, bijām paredzē
juši, ka rakšana ar traktortehniku, par ko, 
protams, jāmaksā, aizņems vismaz dienu, 
bet rezultātā viss tika izrakts divu stundu 
laikā, tāpat bijām paredzējuši naudu 
par melnzemes izvešanu, bet beigās to 
turpat apkārtnē izlīdzinājām. Un tad 
vēl mums bija ieplānoti līdzekļi tehnikas 
pakalpojumiem, lai izlīdzinātu šķembas, 
bet mūsu plānotie darbi dažādu iemeslu 
dēļ sakrita ar lauku darbiem, traktoru tā 
arī nedabūjām, un to visu mēs paveicām 

saviem spēkiem. Šobrīd mūsu jaunajam 
ceļam uz garāžām ir šķembu segums. Ir 
labi, bet varbūt kaut kad vēlāk domāsim 
par citu risinājumu. 

Grūtākais tajā visā procesā bija saplā
not darba grafiku tā, lai viss notiktu raiti un 
secīgi. Atzīšos – centāmies, bet mums tas 
līdz galam īsti neizdevās, jo kādu mēnesi 
mums vispār nekādi darbi tur nenotika, 
uznāca lietavas... Taču, kad strādājām, tad 
strādājām smagi un pamatīgi. Pamatko
dols bija kādi 16 cilvēki, un lieli palīgi bija 
arī bērni. Bija pat tā, ka kaimiņpuikas, 
mani ieraugot pie mūsu būvlaukuma, 
uzreiz bija klāt un gatavi darīt. Kad ceļš 
bija gatavs, skatījāmies, un mums likās, ka 

Inna Laurinavičus: «Ar savu pro
jektu «Laiks jaunajiem!» gribējām 
apliecināt, ka arī pie mums notiek 
paaudžu maiņa un, ja iepriekš visus 
darbus vairāk organizēja un darīja ve
cāka gadagājuma cilvēki, tad šobrīd 
šie pienākumi aiz cieņas pret viņiem 
jāpārņem jaunajiem. Tādējādi mēs 
arī stiprinām apziņu, ka uzņemamies 
rūpes par savu īpašumu, apzināmies, 
ka īpašumā ir jāiegulda un ka pa
veiktais atmaksāsies ilgtermiņā. Šajā 
daudzdzīvokļu mājā mūsu ģimene 
sāka dzīvot pirms gadiem pieciem 
sešiem. Jāatzīst, ka lielāki un mazā
ki labiekārtošanas un sakārtošanas 
darbi gan apkārtnē, gan mājā noti
kuši vienmēr, tostarp ar pašvaldības 
līdzfinansējumu, bet mans mērķis 
šoreiz bija tīri sievišķīgs – padarīt 
pievilcīgas mūsu mājas trīs kāpņu 
telpas. Gribējās, lai ir skaisti. Lielais 
mērķis – kosmētiskais remonts kāpņu 
telpās, pastkastīšu nomaiņa, ziņoju
ma dēļa pārcelšana uz redzamāku 
vietu. Apzinot darāmo, papildus 
fiksēju, ka, piemēram, kāpņu telpās 
logi ir aizsisti ar papi un, lai būtu 
skaisti, tie jāiestiklo, durvīm roktura 
nav... Un tikai darba procesā sapratu, 
ar kādu sievišķīgu naivumu tam biju 
pievērsusies, piemēram, kad vēlāk 
jau veikalā gribēju nopirkt durvju 
rokturi, man pajautāja, kāda durvīm 
slēdzene. Es nezināju, tāpēc braucu 
mājās pētīt. Bet izrādījās, ka tām 
durvīm slēdzenes nemaz nav – viss 
sen izņemts, vien roktura caurums 
palicis. Vai atkal ilgi lauzīju galvu, 

kā lai logiem stiklus no stiklinieku 
darbnīcas atgādā, jo personīgā mašī
na tam par mazu, bet lielāka speciāli 
jāaizrunā. Tikai pēc tam uzzināju, 
ka viņi paši to stiklu arī atved. Tāpat 
ar krāsu – biju iedomājusies, ka varu 
ieiet būvmateriālu veikalā un nopirkt, 
teiksim, 10 bundžas krāsas. Bet, nē! 
Izrādās krāsa jātonē, un tas nemaz 
nav lēts prieks. Protams, kāds par 
manu nezināšanu pasmaidīs, bet 
man tā bija tiešām vērtīga pieredze, 
jo iepriekš nekad nebija nācies risināt 
tādus saimnieciskus jautājumus. Tad 
nu viena lieta izrādījās lētāka un vien
kāršāka, nekā sākumā biju domājusi, 
cita – dārgāka un sarežģītāka, un 
rezultātā iekļāvāmies aptuveni 1000 
eiro, tostarp nedaudz vairāk kā 700 
eiro sedza pašvaldība.

Lai gan mūsu mājā ir 18 dzīvokļi 

un šķita, ka tik daudziem vienoties 
par darbiem nebūs viegli, problēmas 
tas nesagādāja, turklāt prieks, ka šo 
iniciatīvu atbalstīja arī gandrīz visi tie 
dzīvokļu īpašnieki, kuri paši pastāvīgi 
te nedzīvo. Mēs pa kāpņutelpām 
vienojāmies, kādā tonī to vēlas krā
sot, kas un kādus darbus dara, un 
viss notika. Piemēram, vienā kāpņu 
telpā kaimiņi nevis vienkārši nokrā
soja sienas, bet uzklāja dekoratīvo 
apmetumu, un šo ideju pārņēma arī 
pārējie. Kāds papildus nopirka otiņu, 
kāds dabūja trepes, lai var aizsniegt 
augstos griestus trešajā stāvā, un 
šobrīd mums ir ļoti liels prieks, ka 
kopīgiem spēkiem esam paveikuši tik 
vērtīgu darbu. Un vēl lielāks prieks, 
ka aizvien mazāk ir tādu iedzīvotāju, 
kuri gaida, kad kāds cits atnāks un 
izdarīs, bet ir gatavi darīt paši.»

Evita Apsīte, biedrība «Kalnciemi 
1»: «Projektu konkursā «Mēs savai 
videi» esam startējuši vairākkārt – 
ar pašvaldības atbalstu pie mājas 
ierīkojām soliņus, sakārtojām mūsu 
daudzdzīvokļu mājas ārdurvju fasā
di, kāpņu telpās nomainījām logus 
–, bet pēdējā laikā arvien aktuālāks 
kļuva jautājums par mājas piebrau
camā ceļa kvalitāti. Situācija jau 
nebija kritiska, jo pirms gadiem 
segumu uzlabojām ar frēzētā as
falta kārtu, taču tas savu laiku bija 
nokalpojis, bedres izdangātas, un 
negribējām pieļaut, ka vienu dienu 
atkritumu izvedējs mums pazi
ņotu, ka no mūsu mājas pagalma 
atkritumus vairs neizvedīs, jo tur 
gluži vienkārši vairs nevar normāli 
iebraukt. Tāpēc pieņēmām lēmumu 
visa iebraucamā ceļa garumā ieklāt 
šķembas.

Arī mūsu mājā dzīvo gana daudz 

pensionāru, kuriem no savas tā jau 
niecīgās pensijas atlicināt šādiem 
darbiem nebūtu viegli, tāpēc ļoti 
novērtējam pašvaldības piedāvāto 
iespēju startēt projektu konkursā. 
Tikai ar pašu finansējumu šādus 
darbus nepaceltu, bet, ja mūsu ini
ciatīvu atbalsta, ir jādara, tas arī 
motivē izdarīt tagad, nevis atlikt 
uz vēlāku laiku, un mūsu projekta 
kopējās izmaksas bija apmēram 720 
eiro – 600 eiro sedza pašvaldība, ap 
120 eiro bija mūsu pašu līdzfinansē
jums. Galvenie izdevumi – šķembas 
un tehnikas pakalpojumi. Bet tas 
mūsu mājas iedzīvotājiem ir ļoti 
vērtīgs ieguldījums. Apzināmies, ka 
darāmā mums netrūkst – mājai vēl 
ir vecais šīfera jumts, kas jānomaina, 
notekas jāmaina, jo vienā pusē tās 
pat nokritušas –, un tas viss kopīgiem 
spēkiem jāsakārto, jo māja taču ir 
mūsu visu īpašums.»

Artūrs Blumfelds, biedrība «No
vada mantojums»: «Svētes pilī saim
niekojam trešo gadu, un, jāatzīst, 
lai gan mūsu īpašumam piegulošo 
teritoriju būtu kopuši un kopjam jeb
kurā gadījumā, pašvaldības sniegtais 
līdzfinansējums mums ir atspaids – 
tas ļauj paveikt vairāk. Tāpēc esam 
pateicīgi, ka pašvaldība atbalsta tādas 
aktivitātes. Piemēram, aizpagājušajā 
gadā par projektu konkursā piešķir
tajiem līdzekļiem labiekārtojām laivu 
piestātni tepat Svētes upē, bet šogad 
labiekārtošanu turpinājām, izvietojot 
soliņu, divas atkritumu urnas un ve
lostatīvu, lai ikviens, kurš šeit atbrauc 
ar velosipēdu, to var droši atstāt un 
pabaudīt Svētes apkārtni. Turklāt šo 
gadu laikā esam krietni pacentušies, 
lai upe un tās krasts gar Svētes pili 
kļūtu par skaistu un sakoptu vietu 
– pirms tam te viss bija aizlaists un 
piedrazots, bet šobrīd jau ar gan
darījumu vērojam, ka upmala no 
brikšņiem kļuvusi par iecienītu vietu 
pastaigai. Nemāku teikt, kā te bija 
agrākos gados, bet, salīdzinot situā

ciju pirms trijiem gadiem, kad tikko 
te sākām iekopt, un šobrīd, jāatzīst, 
ka šī vieta neapšaubāmi kļuvusi ap
meklētāka, te tiešām manāma lielāka 
cilvēku kustība. Arī kaimiņi gādā, lai 
Svētes krasts gar viņu īpašumu būtu 
pievilcīgs, tāpēc mēs nevaram atļau
ties rūpēties tikai par savu teritoriju, 
neliekoties ne zinis par to, kas notiek 
tepat tuvumā. 

Cilvēki ir ļoti dažādi, un par to 
nākas pārliecināties atkal un atkal. 
Ir tādi, kuriem ir dziļi vienalga, kādā 
vidē viņi uzturas, ir tādi, kuri uz manu 
draudzīgo «labdien!» atbild tā, it kā 
es grasītos dzīt prom, bet ir tādi, ar 
kuriem sasveicinoties saruna izvēršas 
vairāku stundu garumā. Neslēpšu – 
kaut arī par Svētes pils apkārtni rūpē
jamies tāpēc, ka mums pašiem gribas, 
lai ir skaisti, apkārtējo novērtējums 
sniedz gandarījumu. Kaut arī varbūt 
tas ir sīkums, bet pie upes nejauši 
sastapta cilvēka atzinība un uzslava 
par to, cik daudz esam paveikuši un 
cik forši sakopuši, ir ļoti patīkama. 
Tas dod stimulu darīt vēl un vēl!»

kaut kas tomēr nav līdz galam, ka tas ceļš 
izskatās nepabeigts. Bet, tiklīdz īstenojām 
pēkšņo ideju par apzaļumošanu, iestādot 
dekoratīvos košumkrūmus, tā uzreiz 
sapratām – jā, ir, darbs beidzot ir pabeigts!

Ar šī projekta laikā iegūto pieredzi, 
šķiet, ne tādus ceļus vien tagad mēs varētu 
būvēt, tāpēc pieļauju, ka nākamgad, iespē
jams, taps arī stāvlaukums. Atskatoties 
uz padarīto, varu atzīt: ir ļoti liels ganda
rījums, ka, par spīti grūtībām, mēs to visu 
spējām paveikt. Milzīgs paldies visiem, kas 
mums pievienojās darbos! Un paldies par 
atbalstu un palīdzību idejas realizēšanā arī 
LLU mācību un pētījumu saimniecībai 
«Pēterlauki».»

Projekts «Laiks jaunajiem!» (īstenots Līvbērzes pagasta Vārpā)

Projekts «Ceļa segums» (īstenots Valgundes pagastā)

Projekts «Labiekārtošanas darbi teritorijā ap Svētes pili»  
(īstenots Svētes pagastā)

Projekts «Ceļa izbūve līdz Pēterlauku garāžām» (īstenots Platones pagasta Pēterlaukos)

«Gribējās, lai būtu skaisti»

«Ja ir griba darīt un īstā motivācija, 
var paveikt šķietami neiespējamo»

«Tikai ar pašu finansējumu 
šādus darbus nepaceltu»

«Cilvēku atzinība dod 
stimulu darīt vēl un vēl»
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Ik gadu kā Ziemassvētku sveicienu un dāvanu ikvie-
nam Jelgavas novada senioram, sākot no 70 gadu ve-
cuma, pašvaldība dāvina sienas kalendāru. Tāpat kā 
pērn, arī šogad kalendārs tapis sadarbībā ar novada 
uzņēmējiem, kas ir gan mājražotāji, gan viesmīlības 
nozares pārstāvji, gan ražotāji. Ņemot vērā epidemio-
loģisko situāciju un striktos nosacījumus, šogad kalen-
dāra piegāde senioriem notiks ar pagasta pārvaldes 
darbinieka palīdzību, bet distancēti.

lējot uzņēmuma darbības vietu. Šā 
gada kalendāra tapšanā sadarbība 
noritējusi ar Lolitas Duges Pi
parmētru namiņu, SIA «Mītavas 
čiekurs», «Liepiņmuižas» medu, 
bioloģisko saimniecību «Svē
tes Lejnieki», SIA «Ulecekids», 
«Pupuchi», zemnieku saimniecī
bu «Zaļenieku kokaudzētava», 
«Līgo», «Dzērves», viesu namu 
«Aitiņlauvas», SIA «Sugar Art» 
un SIA «Easy Pack». Pašvaldība 
pateicas uzņēmējiem par radošo 
sadarbību.
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Seniori saņem Jelgavas novada 
kalendāru 2021. gadam

Kalendārs ir viena no reprezen
tācijas dāvanām, ko pašvaldība 
gada nogalē pasniedz saviem 
sadarbības partneriem, tostarp au
džuģimenēm, arī kāzu jubilāriem, 
godināmajām personām, kaimiņu 

pašvaldību vadītājiem. 
Fotogrāfijas, kas tapušas sadar

bībā ar novada uzņēmējiem, ir 
fotosesijās īpaši veidoti fotostāsti, 
vai nu atspoguļojot uzņēmuma ra
žoto produkciju, vai tēlaini apspē

Jelgavas novada domes 
sēdē pieņemts lēmums ne-
atbalstīt Dabas aizsardzī-
bas pārvaldes ierosinājumu 
Elejas muižas parkam pie-
šķirt īpaši aizsargājamās 
dabas teritorijas – dabas 
pieminekļa (dendroloģisko 
stādījumu) – statusu. Iepa-
zīstoties gan ar institūcijas 
iesniegtajiem datiem, gan 
publiskās apspriešanas 
rezultātiem, deputātu 
vairākums pārliecināti, ka 
statusa noteikšana radītu 
nevajadzīgu birokrātisku 
slogu. 

Jelgavas novada pašvaldība šovasar 
no Dabas aizsardzības pārvaldes saņē
ma iesniegumu, kurā informēts, ka tiek 
gatavoti priekšlikumi izmaiņām valsts 
nozīmes dabas pieminekļu – dendro
loģisko stādījumu – robežām. Pārvalde 
norādīja: ņemot vērā Elejas muižas 
parka pārvaldības plāna izstrādes ietva
ros veiktos pētījumus, parka teritorijā 
ir sastopamas nozīmīgas dendroloģis
kās un dabas vērtības. Elejas muižas 
parks dendroloģiski un no bioloģiskās 
daudzveidības viedokļa ir saudzējama 
vides pērle Latvijas un Eiropas mērogā. 

Izvērtējot pārvaldes sniegto infor
māciju un ievērojot labas pārvaldības 
principu, pašvaldība nolēma rīkot 
sabiedrisko apspriešanu, lai informētu 
vietējos iedzīvotājus un noskaidrotu 
viņu viedokli.

«Sabiedrisko apspriešanu rīkojām 
no 2020. gada 20. oktobra līdz 6. no
vembrim. Lai gan atsaucība nebija liela, 
tomēr iedzīvotāju attieksme šajā jautā
jumā ir noraidoša. Jāatzīmē, ka līdzīgs 
precedents pašvaldībā bija jau pirms 
diviem gadiem, kad valsts aizsargājamā 
objekta statusu Dabas aizsardzības 
pārvalde vēlējās piešķirt netālu esošajai 
liepu alejai. Toreiz īpašu statusu alejai 
nevēlējās apkaimes zemnieki, kuriem 
bija bažas, ka varētu tikt noteikti papildu 
apgrūtinājumi zemes apsaimniekošanai. 
Līdzīgu argumentu no iedzīvotāja, kura 
īpašums atrodas blakus Elejas muižas 
parkam, saņēmām arī šajā sabiedriskajā 
apspriešanā,» stāsta Īpašuma pārvaldes 
vadītāja Daiga Branta. 

Jānorāda, ka Elejas muižas parkam 
jau šobrīd ir noteikts aizsargājamā 
objekta statuss, kas paredz virkni saska
ņojumu un konkrētu darbību kopumu. 
Pašvaldība ar augstāko atbildību rūpē
jas par kultūrvēsturisko mantojumu, 
un to apliecina arī Dabas aizsardzības 
pārvaldes iesniegums, kurā atzinīgi 
novērtēts Jelgavas novada pašvaldības 
izstrādātais Elejas muižas parka pārval
dības plāns 2018.–2027. gadam.

«Ja parkam nebūtu izstrādāts pārval

dības plāns, tad, iespējams, būtu vērts 
noteikt Dabas aizsardzības pārvaldes 
rosināto statusu, taču viss, kas iekļauts 
pārvaldības plānā, ir vērsts uz ainavas 
saglabāšanu un kopšanu. Mūsuprāt, 
pārvaldības plāna virsmērķis un misija 
ir skaidri noteikta, un tā ir aizsargāt un 
saglabāt 19. gadsimta ainavu veido
šanas mākslinieciski arhitektoniskos 
un filozofiskos principus, vienlaikus 
kalpojot par mūsdienīgu rekreācijas 
vidi. Tas ir plašāks skatījums un ietekme 
nekā aizsargājamiem dendroloģiskiem 
stādījumiem. Apsaimniekošanas pa
matmērķis ir izstrādāt plānveidīgus 
parka ainavisko kvalitāšu atjaunošanas 
un uzturēšanas priekšlikumus, ietverot 
parka ainavtelpiski kompozicionālo 
struktūru – dendroloģiskā sastāva, 
vēsturiskā celiņu tīklojuma un labie
kārtojuma elementu reģenerāciju,» 
norāda D.Branta. 

«Nenoliedzami, pašvaldība apzinās 
Elejas parka vēsturisko mantojumu. 
Visas darbības, ko veicam parkā – gan 
koku vainagu kopšanu, gan teritorijas 
sakopšanu, gan arī infrastruktūras 
atjaunošanu –, saskaņojam ar attiecī
gajām valsts iestādēm. Elejas muižas 
parku var dēvēt par angļu stila parku, 
to veido ainavisks, dabisks plānojums, 
un tā raksturojošais atslēgvārds ir 
elegantā vienkāršība. Šāda stila parku 
būtiski elementi ir ūdens un mazās 
arhitektūras formas, kā arī skatu līni
jas dažādos virzienos. Angļu parki ir 
nesteidzīgas atpūtas vietas. Piesaistot 
dažādus ekspertus, esam apzinājuši 
Elejas muižas parka potenciālu un 
tā vēsturisko vērtību. Vairāku gadu 
garumā esam mērķtiecīgi ieguldījuši 
gan pašvaldības, gan dažādu projektu 
līdzekļus parka atjaunošanā, un mums 
ir sava vīzija un redzējums, kā padarīt 
parku vēl baudāmāku. Pašvaldība šo
brīd nesaredz vajadzību Elejas muižas 
parkam piešķirt papildu statusu, jo tas 
diemžēl noteiktu arī papildu slogu. 
Jānorāda, ka tuvākajā nākotnē Elejas 
parkā esam iecerējuši atjaunot gan 
estrādi, gan arī izveidot mūsdienīgu 
izstāžu centru. Lai gan Dabas aizsar
dzības pārvalde apgalvo, ka, iekļaujot 
Elejas muižas parku aizsargājamo 
dendroloģisko stādījumu sarakstā, nav 
paredzams, ka radīsies apgrūtinājumi, 
piemēram, pilnveidojot apmeklētāju 
infrastruktūru, tomēr neesam droši, 
ka papildu statusa noteikšana neradīs 
problēmas un neprasīs laiku saskaņo
juma saņemšanai,» skaidro Jelgavas 
novada pašvaldības izpilddirektore 
Līga Lonerte. 

Par pieņemto lēmumu Jelgavas 
novada pašvaldība informējusi Dabas 
aizsardzības pārvaldi.
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Neatbalsta ierosinājumu 
piešķirt īpaši aizsargājamās 
dabas teritorijas statusu 
Elejas muižas parkam

Sociālais uzņēmums «Eņ-
ģeļa pasts» jau septīto 
gadu pēc kārtas organizē 
sociālo projektu «Ziemas-
svētku vecīša darbnīca». 

«Neskatoties uz situāciju, kas 
skārusi mūs visus un ļoti ietekmē
jusi mūsu ikdienu, cilvēki sociālās 
aprūpes centros mīt joprojām un 
tur pavadīs arī šos Ziemassvētkus. 
Tieši tāpēc mums ir svarīgi to 
atcerēties un radīt šiem cilvēkiem 
prieku un pārsteigumu, lai ikdiena 
viņiem kļūst nedaudz vieglāka un 
priecīgāka,» saka «Eņģeļa pasta» 
vadītāja Līga Uzulniece, turpinot: 
«Mums katram ir iespēja piedalīties 
šī prieka un pārsteiguma radīšanā 

un iepriecināt cilvēkus sociālās 
aprūpes centros.» 

Sociālais projekts «Ziemassvētku 
vecīša darbnīca 2020» ir atvērts 
līdz 20. decembrim, lai jau pašos 
Ziemassvētkos visas dāvaniņas būtu 
saņemtas centros un sagaidītu savus 
jaunos saimniekus.

«Ticu, ka mums kopā viss izdosies, 
un paldies no sirds par dalību sociāla
jā projektā! Radi to, kas tev ir pa spē
kam, – radi prieku!» tā L.Uzulniece.

Plašāka informācija par iespēju 
iesaistīties projektā un sagādāt 
prieku sociālās aprūpes centru 
iemītniekiem pieejama mājaslapā 
www.engelapasts.lv.
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Dāvini prieku un 
pārsteigumu Ziemassvētkos!

Nākamgad 5. jūnijā valstī 
norisināsies kārtējās pašval-
dību vēlēšanas. Atsaucoties 
uz administratīvi teritoriālo 
reformu un ar to saistīta-
jiem normatīvajiem aktiem, 
pašvaldībām atšķirībā no 
citām pašvaldību vēlēšanām 
šoreiz jāveido jauna vēlē-
šanu komisija. To izpildot, 
noritējušas trīs apvienotas 
Jelgavas novada domes un 
Ozolnieku novada domes 
deputātu sēdes, lai gan 
lemtu par jaunās komisijas 
locekļu skaitu, gan arī, atvē-
lot laiku kandidātu pietei-
kumu saņemšanai, ievēlētu 
Vēlēšanu komisijas locekļus 
un tās priekšsēdētāju.

2020. gada 23. jūnijā spēkā stājās 
Administratīvo teritoriju un apdzīvoto 
vietu likums, kas nosaka, ka Jelgavas 
novads no 2021. gada 1. jūlija sastāvēs 
no 16 pagastiem – Elejas, Glūdas, Jaun

svirlaukas, Kalnciema, Lielplatones, 
Līvbērzes, Platones, Sesavas, Svētes, 
Valgundes, Vilces, Vircavas, Zaļenieku, 

Cenu, Ozolnieku un Salgales –, tādējādi 
apvienojot līdz tam divas patstāvīgas 
pašvaldības – Jelgavas novada pašval
dību un Ozolnieku novada pašvaldību. 
Vadoties pēc likuma, zināms, ka jaunajā 
Jelgavas novadā nākamā gada vēlēšanas 
jāorganizē pašreizējai Jelgavas novada 
pašvaldībai, jo tā jaunveidojamajā nova
dā būs pārstāvēta ar lielāko iedzīvotāju 
skaitu. 

Jelgavas novada Vēlēšanu komisijas 
priekšsēdētājs un komisijas locekļi ie
vēlēti novembrī attālināti noritējušajās 
Jelgavas novada domes deputātu un 
Ozolnieku novada domes deputātu 
apvienotajās sēdēs. Vienbalsīgi par Vē
lēšanu komisijas priekšsēdētāju ievēlēta 
Inita Freiberga, savukārt par komisijas 
locekļiem kļuva Inta Skvirecka, Eva Fiše
re, Silvija Stikliņa, Edmunds Miķelsons, 
Inga Apruba, Arvīds Račinskis, Maija 
Sproģe un Dina Didrihsone.

Jaunā Vēlēšanu komisija strādās tikai 
2021. gada 5. jūnija vēlēšanās, savukārt 
katrā novadā jau spēkā esošā līdzšinējā 
Vēlēšanu komisija gaidāmajās vēlēšanās 
nedarbosies, ja nu vienīgi situācijās, kad 
valstī būs jārīko parakstu vākšana vai 
ārkārtas Saeimas vēlēšanas.

Vadoties pēc Centrālās vēlēšanu 
komisijas sniegtās informācijas, zināms, 
ka šoreiz pašvaldību vēlēšanās vēlētājiem 
pirmo reizi tiks nodrošināta iespēja bal
sot jebkurā savas pašvaldības vēlēšanu 
iecirknī. To paredz grozījumi Republikas 
pilsētas domes un novada domes vēlēša
nu likumā un grozījumi Vēlētāju reģistra 
likumā. Vēlēšanu iecirknī vēlēšanu komi
sijas darbinieks noskenēs vēlētāja pasi vai 
personas apliecību un pārliecināsies, ka 
vēlētājs ir iekļauts attiecīgās pašvaldības 
vēlētāju sarakstā, pārbaudot, vai reģistrā 
jau nav atzīmes par viņa piedalīšanos 
vēlēšanās. Ja vēlētājam būs tiesības bal
sot, vēlēšanu iecirkņa komisija balsotāju 
reģistrēs elektroniskajā vēlētāju reģistrā 
un papildus ziņas par vēlētāju ierakstīs 
balsotāju sarakstā, kur vēlētājs parakstī
sies par vēlēšanu materiālu saņemšanu.

Pašreizējā Jelgavas novadā darbo
sies 16 iecirkņi, pašreizējā Ozolnieku 
novadā – 4. 

Vēlēšanu iecirkņu darba laiks pašval
dību vēlēšanu dienā būs no pulksten 7 
līdz 20. Vēlētāji varēs izmantot arī iespēju 
nobalsot iepriekš. 

JNZ

Ievēlēta jaunā Jelgavas novada Vēlēšanu komisija

Realizējot Zivju fonda projektu «Zandartu resursu 
palielināšana Lielupē – Jelgavas novada un Ozolnieku 
novada administratīvajā teritorijā – 2020», Jelgavas 
novada pašvaldība sadarbībā ar makšķerēšanas spor-
ta klubu «Lielupes brekši» Jelgavas novada Pašvaldī-
bas policijas, Pārtikas un veterinārā dienesta un Valsts 
vides dienesta pārstāvju uzraudzībā šoruden Vītoliņos 
Lielupē ielaida 16 000 zandartu zivju mazuļu. 

Jelgavas novada pašvaldība Lielu
pes posmos Jelgavas un Ozolnieku 
novada administratīvajā teritorijā 
organizē zemūdens medības. Kā 
viens no licencēto zemūdens medību 
mērķiem saskaņā ar Jelgavas novada 
pašvaldības saistošo noteikumu no
likumu «Par licencētām zemūdens 
medībām Lielupes upes posmos 
Jelgavas un Ozolnieku novados» ir 
organizēt licencētām zemūdens me
dībām paredzēto zivju sugu regulāru 
pavairošanu.

JNZ

Upē ielaisti 16 000 zandartu mazuļu

Projekta mērķis ir veicināt zivju re
sursu daudzveidību, makšķerēšanas 
un zemūdens medību iespējas Liel-
upē, palielinot zandartu populāciju.

Zandartu mazuļu piegādi un ie
laišanu ūdenstilpē nodrošināja SIA 

«Rūjas zivju audzētava». Kopējās 
projekta izmaksas ir 4225,32 eiro 
– Zivju fonda finansējums 3002,95 
eiro un Jelgavas novada pašvaldības 
līdzfinansējums 1222,37 eiro.

Jāpiebilst, ka kopš 2017. gada 



Jelgavas novada Sporta 
centrs (JNSC) līdz 31. de-
cembrim aicina piedalīties 
aktivitātē «Iepazīsti Jel-
gavas novadu», apceļojot 
13 mūsu novada pagastus 
un iepazīstot interesantas 
vietas tajos. 

JNSC galvenā speciāliste Gerda 
Sirmā stāsta, ka aktivitātes formāts 
nav nekas jauns, taču tas ir lielisks 
veids, kā ģimenēm kopā iepazīt 
tuvāko apkārtni – Jelgavas novadu. 
«Jelgavas novadā ir 13 pagasti, un 
jāatzīst, ka ir vietas, kurās pati vēl 
neesmu bijusi. Pieļauju, ka tādu 
cilvēku mūsu novadā ir daudz. 
Šī aktivitāte ir lieliska iespēja, kā 
mērķtiecīgāk iepazīt mūsu novadu,» 
atzīst G.Sirmā. 

Lai piedalītos, dalībniekiem līdz 
31. decembrim pašu izvēlētā laikā 
un secībā, vadoties pēc fotofrag
menta, konkrētā pagastā ir jāatrod 
norādītās vietas. Katra pagasta 
fotofragmenti pieejami JNSC mā
jaslapā jnsc.lv. Foto izraudzījusies 
G.Sirmā kopā ar pagastu sporta 
organizatoriem. «Katrā pagastā 
centāmies atrast zīmīgākos un atpa
zīstamākos objektus, taču jāatzīst, 
ka atsevišķās vietās ir mazliet jāpa
domā. Taču dalībniekiem vienmēr 
ir iespēja aprunāties ar vietējiem,» 
atzīst G.Sirmā. Dalībniekiem katrā 
no objektiem jānofotografējas tā, lai 
redzams objekts un visi komandas 
dalībnieki. Komandā drīkst būt vie
na ģimene vai vienas mājsaimniecī
bas pārstāvji. «Sekmīgai aktivitātes 
norisei dalībniekiem nepieciešams 
uzlādēts viedtālrunis/planšetdators 
vai fotoaparāts,» stāsta G.Sirmā, 
papildinot, ka tiem, kuri vēlas pre
tendēt uz balvām, objekti jāatrod 
ne vēlāk kā līdz 31. decembrim un 
fotogrāfijas, kurās redzami visi ko

Izkusties un iepazīsti 
Jelgavas novadu!

mandas dalībnieki, kopā ar anketu, 
kas publicēta JNSC mājaslapā jnsc.
lv, jāiesniedz pagastu sporta orga
nizatoriem. «Janvārī apkoposim 
rezultātus, un aktīvākie dalībnieki 
saņems JNSC sarūpētas balvas,» 
papildina G.Sirmā. Aktivitātē «Ie
pazīsti Jelgavas novadu» aicināti 
piedalīties Jelgavas novada iedzī
votāji, mūsu novadā strādājošie, 
Jelgavas novada izglītības iestāžu 
skolēni, JNSC audzēkņi, Jelgavas 
novada skolu un Sporta centra 
absolventi.

Aktivitāšu laikā dalībnieki paši 
uzņemas atbildību par veselības 
stāvokļa atbilstību fiziskajai slodzei, 
kā arī ievēro visus spēkā esošos 
noteikumus Covid-19 izplatības 
ierobežošanai. Sīkāku informāciju 
par aktivitāti var iegūt, sazinoties 
ar G.Sirmo pa tālruni 26516538 
vai e-pastu gerda.sirma@jelgavas
novads.lv.

Aizpildītu komandas anketu un 
visas fotogrāfijas lūgums nosūtīt pa 
e-pastu vai «WhatsApp» sava pa
gasta sporta darba organizatoram.

Pagastu sporta organizatoru kontakti
Glūdas pagasts – Agnese Rimša (agnese.
rimsa@jelgavasnovads.lv, tālrunis 28643171)

Jaunsvirlaukas pagasts – Aleksandrs Petrovs 
(aleks2411@inbox.lv, tālrunis 20225090)

Elejas pagasts – Līga Plāte (plate.liga@gmail.
com, tālrunis 28731429)

Līvbērzes pagasts – Sakina Beitāne (sakina.
beitane@jelgavasnovads.lv, tālrunis 28698225)

Sesavas pagasts –  Inga Knope (inga.striska@
jelgavasnovads.lv, tālrunis 29669395)

Svētes pagasts – Inga Miķelsone-Leimane 
(inga.mikelsone@jelgavasnovads.lv, tālrunis 
27449286)

Kalnciema pagasts – Anna Markule (markule.
ak@gmail.com, tālrunis 27074663), Tengizs 
Papaskiri (tālrunis 29104498). 

Platones pagasts – Ralfs Čākurs (ralfs.cakurs@
jelgavasnovads.lv, tālrunis 27160240), Imants 
Roziņš (tālrunis 28894791)

Valgundes pagasts – Sarmīte Belte (belte6@
inbox.lv, tālrunis 26003378)

Vircavas pagasts – Sigita Roziņa (sigita_rozi-
na@inbox.lv, tālrunis 26827881)

Zaļenieku pagasts – Jānis Bergmanis (ja-
nis.bergmanis@jelgavasnovads.lv, tālrunis 
25472227)

Vilces un Lielplatones pagasts – Vladimirs 
Saņuks (vladimirs.sanuks@jelgavasnovads.lv, 
tālrunis 26216869).

Jaunsvirlaukā, IKSC «Līdumi» 
 � Ziemassvētku vecītis šogad ir savārdzis, tādēļ Jaunsvirlaukas pagasta 

mazuļiem, kuri vēl nav bērndārznieki, paciņas ir atstājis Staļģenes «Līdumos».  
Vecāki aicināti tās saņemt no 17. decembra pirmdienās, otrdienās, ceturtdie-
nās no pulksten 9 līdz 18.30, iepriekš sazinoties ar Ilzi pa tālruni 28687981. 
Valgundē

 � IKSC «Avoti» renovācijas dēļ Valgundes bibliotēka šobrīd atrodas Valgun-
des pagasta pārvaldes 1. stāvā. Bibliotēkas darba laiks palicis iepriekšējais. 
Tālrunis uzziņām – 63085219 (Valgundes bibliotēkas vadītāja L.Ķekare).

Pasākumi

«Jelgavas Novada Ziņas»    Metiens – 10 000 eks.     Reģistrācijas apliecības Nr. 000703361  
Izdevējs: Jelgavas novada pašvaldība    Adrese: Pasta iela 37, Jelgava, LV - 3001    Tālrunis 63024934, fakss 63022235    
e-pasts: zinas@jelgavasnovads.lv    Iespiests: SIA «Poligrāfijas grupa MŪKUSALA»    Iznākšanas datums: 15.12.2020.

Ievērojot epidemioloģis-
kās drošības pasākumus, 
valstī izsludinātās ārkār-
tējās situācijas laikā bib-
liotēkas un muzeji darbu 
drīkst turpināt. Apmek-
lētājus šobrīd uzņem arī 
visas 22 Jelgavas novada 
bibliotēkas, bet iedzīvotā-
jiem gan jāņem vērā, ka 
ir saīsināts apmeklējuma 
laiks, lasītāji grāmatas 
aicināti iepriekš rezervēt 
elektroniskajā katalogā, 
katrā bibliotēkā pieejams 
arī viens dators, taču ne 
ilgāk par 20 minūtēm. 

Jelgavas un Ozolnieku novada 
pašvaldību bibliotēku metodiskā 
darba vadītāja Dzintra Punga 
skaidro, ka Jelgavas novada bib
liotēkas strādā pēc ierastā darba 
laika un tajās tiek ievērotas visas 
epidemioloģiskās drošības prasī
bas. «Katra bibliotēka, vadoties 
pēc tās platības, ir noteikusi, cik 
apmeklētāju vienlaikus drīkst 
atrasties bibliotēkas telpās, tāpat 
ir saīsināts uzturēšanās laiks bib
liotēkā, un apmeklētāji par to tiek 
informēti. Lai bibliotēkas telpās 
pavadītu pēc iespējas īsāku laiku, 
lasītāji rosināti attālināti rezervēt 
grāmatas elektroniskajā katalogā 
un bibliotēkā tās tikai izņemt,» 
tā Dz.Punga, papildinot, ka visas 
bibliotēkas ir nodrošinātas ar 
dezinfekcijas līdzekļiem, lasītāju 

atnestās grāmatas pēc to nogādā
šanas bibliotēkā 72 stundas tiek 
turētas karantīnā un tikai pēc šī lai
ka izsniegtas nākamajam lasītājam. 
«Šobrīd katrā bibliotēkā pieejams 
arī viens dators, taču iedzīvotāji 
to drīkst izmantot ne ilgāk par 20 
minūtēm. Tas ir pietiekami, lai 
samaksātu kādu rēķinu, caurska
tītu savu e-pastu,» tā Dz.Punga, 
uzsverot, ka datorvirsmas un galds 
tiek dezinficēts pēc katra lietotāja.

Dz.Punga norāda, ka visās no
vada bibliotēkās gada nogalē ir 
papildināts krājums ar jaunām 
grāmatām. Bibliotēkas ir veikušas 
iepirkumus par sava budžeta līdzek

ļiem, kā visas ir saņēmušas grāmatas 
Kultūras ministrijas finansētajā pro
jektā «Vērtīgo grāmatu iepirkums 
publiskajām bibliotēkām». «Tajā ir 
daudz lielisku izdevumu, tostarp ba
gātīgs bērnu un pusaudžu grāmatu 
piedāvājums. Piemēram, šobrīd tik 
ļoti lasītā Mišelas Obamas grāmata 
«Izaugt» ir pieejama Kalnciema, 
Elejas, Svētes, Vilces bibliotēkā. 
Grāmatu svētkos tikāmies ar Annu 
Žīguri, un viņas grāmatu «Mūsu 
tautas gaita» ir saņēmusi Dzirnieku 
un vēl daudzas citas novada bib
liotēkas. Iesaku apmeklēt tuvāko 
bibliotēku vai arī ieskatīties elek
troniskajā katalogā,» tā Dz.Punga. 

Ievērojot pastiprinātus drošības 
pasākumus, bibliotēkas darbu turpina

FOTO: Visas 22 Jelgavas novada pašvaldības bibliotēkas šomē-
nes saņēmušas Kultūras ministrijas īstenotā projekta «Vērtīgo 
grāmatu iepirkums publiskajām bibliotēkām» grāmatas. Sa-
ņemto grāmatu klāsts katrā bibliotēkā atšķiras, vadoties pēc tā, 
lai bibliotēka saņemtu tādas grāmatas, kādu tai līdz šim nebija.

Foto: Pla-
tones pagasta 

bibliotēka
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Latvijas Orientēšanās 
federācija (LOF) uzsāku-
si projektu «Orientējies 
Latvijā», kura ietvaros 
veido orientēšanās po-
ligonus. Pirmais no tiem 
novembrī atklāts vēstu-
riskajās Pirmā pasaules 
kara Ziemassvētku kauju 
cīņu vietās Ziemassvētku 
kauju muzeja apkārtnē. 

Pateicoties vēsturnieku un mež
kopju rūpēm par šo apkārtni, Zie
massvētku kauju vietās saglabājušās 
Eiropas mērogam unikālas Pirmā 
pasaules kara liecības. Fortifikācijas 
un inženiertehnisko būvju paliekas 
ļauj precīzi identificēt vēsturisko 
notikumu gaitu un apstākļus. Zie
massvētku kauju muzeja apkārtne 
saistāma ar latviešu strēlnieku vie
nību darbību Pirmā pasaules kara 
laikā, kur mūsu karavīri izrādīja 
īpašu cīņassparu un izturību – šie 
traģiskie notikumi un strēlnieku 
parādītā varonība stiprināja latviešu 
nacionālo pašapziņu un kaldināja 
Latvijas valsts tapšanu.

Kontrolpunkti ar stāstu
Nocietinājumu paliekas, ieraku

mi, neskaitāmas šāviņu izrautas bed
res, daļa no vācu aizsardzības pirmās 
līnijas «vācu vaļņa», kas ir vienīgais 
šāda veida objekts Baltijā, latviešu 
strēlnieku pozīcijas, kritušo piemi
ņas vietas – to visu slēpj Tīreļpurva 
meži, kur 1916.–1917. gadā notika 
vienas no asiņainākajām Pirmā 
pasaules kara kaujām. Lai ikviens 
to visu varētu iepazīt klātienē, LOF 
izveidojusi orientēšanās poligonu, 
kur kontrolpunkti izvietoti vēstu
risko notikumu vietās, par kurām 
saglabājušās dokumentālās liecības, 
turklāt daudzas no tām aprakstītas 
daiļdarbos. Reģistrējoties un atzī
mējoties kontrolpunktā, var atrast 
arī stāstu par konkrēto vietu.  

Interesanti gan  
pieaugušajiem,  
gan bērniem

Pārgājienu pa vietām, kur pirms 
vairāk nekā 100 gadiem norisinājās 
sīvas Latvijas neatkarības cīņas, 
atzinīgi novērtējot jauno poligonu, 
aizvadījuši arī Jelgavas novada 
Sporta centra (JNSC) Orientēšanās 
nodaļas bijušie audzēkņi aktīva 
dzīvesveida piekritēji Jānis un 
Linda Krūmiņi kopā ar bērniem 
Kristapu, Lauru un Māru, kuri šo
brīd trenējas orientēšanā. «Šis LOF 
jaunais projekts ir ļoti atbalstāms 
– tā ir iespēja pavadīt laiku svaigā 
gaisā, kustībā, dabā, mežā. Un 
poligona pievienotā vērtība ir tā, 
ka, noskenējot QR kodu, var iegūt 
arī nelielu informāciju ar fotogrā
fijām, kas tas ir un kas konkrētajā 
vietā notika. Tad kontrol punktam 
ir pavisam cita vērtība! Pieļauju, ka 
tāpat vien dabā apauguši koki vai 
izrakumi cilvēkam neko neizteiks, 
bet šī informācija palīdz saprast, 
ka tur bijis aizsargvalnis vai nocie
tinājums. Tas piešķir pavisam citu 
vērtību, līdz ar to interesanti ir gan 
pašam, gan bērniem,» atklāj Jānis, 
piebilstot, ka ģimene atradusi visus 
25 kontrolpunktus, apmeklējot tos 
nepilnās četrās stundās un noejot 

«Mangaļu» apkārtnē 
izveidots orientēšanās poligons

13 kilometrus. Viņš piebilst, ka 
bērni jaunajā poligonā pabijuši jau 
divreiz – meitas tur aizvadījušas 
orientēšanās treniņus, bet dēls 
kontrolpunktus otro reizi meklējis 
kopā ar vecvecākiem. «Esam aktīva 
dzīvesveida piekritēji un vienmēr 
cenšamies apgūt jaunas vietas. Šajā 
pandēmijas laikā brīvdienās esam 
koncentrējušies uz pastaigu takām, 
izmantojot AS «Latvijas valsts 
meži» un Dabas aizsardzības pār
valdes piedāvājumu, kā arī šobrīd, 
kad kokiem vairs nav lapu, Latvijā 
ir daudz interesantu klinšu un iežu 
atsegumu, kurus vērts redzēt,» 
stāsta Jānis, piebilstot, ka novem
brī ģimene arī devusies pārgājienā 
apkārt Tīreļpurvam, pieveicot 12 
kilometrus.  

Kā doties trasē?
LOF norāda: lai apmeklētu 

«Orientējies Latvijā» Ziemassvētku 
kauju orientēšanās poligonu, jādo
das uz Ziemassvētku kauju muzeju 
«Mangaļos» Valgundes pagastā, 
jālejuplādē mobilā lietotne «Qren
teerings» (distancē kontrolpunktos 
var atzīmēties, ar mobilo telefonu 
nolasot QR kodu), jālejuplādē vai 
arī muzejā jāpaņem orientēšanās 
karte ar tajā atzīmētajiem kon
trolpunktiem, jāiepazīstas ar tajā 
norādīto «Qrenteerings» lietošanas 
instrukciju, jāreģistrējas distancei 
un jādodas mežā, pašam izvēloties, 
kurus kontrolpunktus apmeklēt. 
Poligona karti var lejuplādēt arī 
LOF mājaslapā www.lof.lv.

Jāpiebilst, ka poligons pieejams 24 
stundas diennaktī, septiņas dienas 
nedēļā un tas ir bez maksas. Dodo
ties poligonā, lūgums ievērot epi
demioloģiskās drošības pasākumus 
Covid-19 izplatības mazināšanai.  

Projekts «Orientējies Latvijā» 
tiek veidots, lai, orientējoties ar 
karti un kompasu, izzinātu Latvijas 
vēsturi, dabu, ģeoloģiju, ģeogrāfiju, 
literatūru un kultūru. Orientēšanās 
poligons Ziemassvētku kauju vietās 
tapis, LOF sadarbojoties ar AS 
«Latvijas valsts meži» un Latvijas 
Kara muzeju. 

J.Krūmiņa personīgā arhīva
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«Cilvēks plāno, bet Dievs 
dara,» saka Vilces tautas 
nama vadītāja Vigita Pum-
pure. Novembra noslēgumā 
Vilces tautas namā bija pa-
redzēts skaists koncerts par 
godu Vilces senioru vokāla-
jam ansamblim «Vakarvējš», 
kas šogad svin nozīmīgu 
jubileju – senioru ansamblis 
Vilces pagastā pastāv jau 25 
gadus. Ārkārtējā situācija 
valstī kultūras norises un 
svinēšanu spiedusi iepauzēt, 
tādēļ jubilejas svinības ar 
koncertu «Vakarvējš» plāno 
aizvadīt nākamvasar. 

Tautas nama vadītāja V.Pumpure 
stāsta, ka ansamblis «Vakarvējš» dibināts 
1995. gadā. «Šobrīd kolektīvā ir astoņas 
dalībnieces, kas gadu laikā izveidojušas 
un iekrājušas bagātīgu repertuāru. 
Pirmos desmit ansambļa pastāvēšanas 
gadus to vadīja Vilces pamatskolas 
mūzikas skolotāja Regīna Heidemane – 
prasīga, ar labu muzikālo gaumi un reizē 
arī ļoti sirsnīga. Nu jau skolotāja ir pelnītā 
atpūta, taču ir biežs viesis Vilces pagasta 
kultūras pasākumos, bet ansambļa vadī
bas groži jau piecpadsmit gadus uzticēti 
Mārai Andersonei,» stāsta V.Pumpure. 
Par M.Andersoni «Vakarvēja» dāmas 
saka: «Mums ir pašām sava komponis
te – vienkārša, laipna un ļoti saprotoša. 
Māras dziesmas ir melodiskas, un tajās 
var no sirds izdziedāties.»

Gadu gaitā dziedātāju sastāvs ir krietni 
mainījies, bet no ansambļa pirmās dienas 

joprojām «Vakarvējā» dzied divas dalīb
nieces – ansambļa sirds un dvēsele jeb, 
kā pašas kundzes saka, visu lietu bīdītāja 
Broņislava Berga un Beatrise Kūlīte.

Kolektīva dalībnieces spriež, ka dzie
dāšana «Vakarvējā» – tie nav tikai 
koncerti pagasta pasākumos un skates, 
tā ir kopā būšana gan priekos, gan 
bēdās. Tās ir kopīgas atmiņas, tās ir pa
sēdēšanas jubilejās, dalīšanās pieredzē 
par mazbērniem un mazmazbērniem, 
apmainīšanās ar jaunākajām receptēm, 
dažkārt parunāšanās par veselību un 
dažādām kaitēm, jo dalīta bēda ir pus
bēda, bet dalīts prieks – dubults prieks. 
«Vakarvējš» – tie ir kopīgi braucieni uz 
senioru pasākumiem, sadziedāšanās ar 
draugiem.

«Manuprāt, Vilces «Vakarvējš» ir 
apveltīts ar īpašu dzīvesprieku, izturību 
un optimismu. Lai arī dziedātājām 
jau ir cienījama gadu nasta, ansambļa 
skanējumā jaušama liela mīlestība pret 
dzīvi un visu skaisto. Kad pēc «Vakarvē
ja» dziesmas koncertā atskan vētraini 
aplausi no Vilces ļaudīm, tā ir apbrīna 
par izturību, pateicība un liela mīlestība. 
Un mēs, jaunie, katrs padomājam, vai 
paši tā uzdrošināsimies un varēsim,» 
atzīst V.Pumpure, sveicot kolektīvu un 
tā dziedātājas nozīmīgajā jubilejā. Viņa 
ļoti cer, ka «Vakarvējš» savu 25. jubilejas 
koncertu mums visiem izdziedās nākam
vasar, izceļot no sava gadu gaitā sakrātā 
pūra labākās un skanīgākās dziesmas. 
«Galvenais, lai visām dziedātājām ir ve
selība. Sargāsim cits citu, lai pēc iespējas 
drīzāk jau atkal varam klātienē baudīt 
mākslu un kultūru,» tā V.Pumpure.

Vilces senioru vokālajam 
ansamblim «Vakarvējš» – jau 25

Brīdī, kad koncerti nenotiek 
un arī deju mēģinājumi ir 
ierobežoti, vidējās paau-
dzes deju kolektīvs «Svēte» 
realizējis sen lolotu sapni – 
kolektīvam noausts karogs, 
ar ko varēs dižoties pēc 
pandēmijas.  

Svētes pagasta kultūras darba vadī
tāja Sandra Jākobsone stāsta, ka Svētes 
pagasta vidējās paaudzes deju kolektīvs 
jau pirms diviem gadiem nosaukumu 
«Sānsolis» nomainījis uz «Svēte», līdz ar 
to kolektīvam radusies nepieciešamība 
pēc jauna karoga un identitātes. «Bijām 
to plānojuši īstenot līdz šai vasarai, kad 
Jelgavā bija iecerēti vēsturiskā Zemgales 
novada deju svētki, taču ārkārtējā situā
cija pavasarī sākotnējos plānus izjauca. 
Rudenī tomēr nolēmām, ka, kamēr 
kolektīva darbošanās ir ierobežota, ka
rogs var tapt, un uzticējām to «Austras 
rakstu» audējām,» stāsta S.Jākobsone, 
piebilstot, ka kopā ar amatnieku darbnī
cas un tautastērpu darinātavas «Austras 
raksti» vadītāju Aiju Mālkalnu pētījušas 
citu Latvijas kolektīvu karogus, lai «Svē
tes» karogs atšķirtos. 

Plānošanas un radīšanas procesā no 
A.Mālkalnas nācis piedāvājums karogā 
ieaust Zemgales brunču rakstus. «Ņe
mot vērā, ka kolektīva dāmas velk Zem
gales brunčus, šķita, ka karogā ļoti labi 
iederētos smukās Zemgales galdaino 
brunču rozītes. Tās ieaustas sudrabpe
lēkā pamatā,» stāsta A.Mālkalna. Viņa 
atklāj, ka bijis liels izaicinājums radīt ko 
pilnīgi jaunu un atsvaidzināt atmiņā reti 

izmantotu aušanas tehniku – aušanu ska
lu tehnikā, ar kuru var izaust sarežģītus, 
bet ļoti skaistus rakstus. Mūsdienās to 
izmanto salīdzinoši reti, jo aušanas pro
cess ir sarežģīts un darbietilpīgs. «Manā 
praksē šis bija otrais karogs, ko audām, 
– pirmais tapa Jelgavas bērnudārzam 
«Pasaciņa», bet šobrīd pabeigts darbs pie 
karoga «Svētes» dejotājiem,» papildina 
«Austras rakstu» vadītāja, norādot, ka 
darbs prasījis lielu koncentrēšanos, jo, 
tiklīdz viens diedziņš tiktu izlaists, tas 
uzreiz būtu pamanāms. 

Vidējās paaudzes deju kolektīva 
«Svēte» jaunā karoga izmērs ir 65 reiz 
150 centimetri, un darbs pie tā ilga divus 
mēnešus. Karogs šobrīd jau ir nogādāts 
Jēkabnieku kultūras namā un gaida 
savus pirmos svētkus.

Svētes dejotājiem – savs karogs

Foto: no amatnieku darbnīcas un 
tautastērpu darinātavas 
«Austras raksti» arhīva

Gada noslēgumā dāva-
nu sev un citiem sarūpējis 
Jelgavas novada un pilsētas 
jauniešu bigbends un tā 
vadītājs Raitis Ašmanis. Ar 
Jelgavas novada pašvaldī-
bas finansiālu atbalstu tikko 
iznācis kolektīva radītais 
albums CD formātā «Dže-
za ekspresijas». Kolektīva 
vadītājs R.Ašmanis norāda: 
«Disks kolektīvam ir goda 
lieta, tas dod iespēju citviet 
Eiropā un pasaulē iepazīt 
latviešu mūziku mūsu ska-
nējumā.»

Ideja par savu albumu ir lolota ilgi, 
un pēc pusotra gada tā rezultējusies 
ar kompaktdisku. «Kopumā process ir 
diezgan ilgs – aranžijas, ieraksti studijā, 
skaņu pēcapstrāde. Pagāja vairāk nekā 
pusotrs gads, līdz albums ieraudzīja 
dienasgaismu, taču esam gandarīti, 
ka tas izdevies,» stāsta R.Ašmanis. 
Viņš piebilst, ka ideja par savu disku 
kolektīvam dzimusi, braucot no džeza 
mūzikas konkursa Amsterdamā, kur 
mūsu novada bigbends izcīnīja 1. vietu. 
«Latviešu mūzika ir ļoti skanīga, spēcīga, 
un mums ar to jālepojas. Mums ir ko 
spēlēt un rādīt citiem. Sapratām, ka 
jārada savs disks, lai klausītājus varam ie
pazīstināt ar latviešu mūziku,» papildina 
R.Ašmanis. Jelgavas novada un pilsētas 
jauniešu bigbends savā albumā izvēlējies 
izpildīt Raimonda Paula un Gunāra 
Rozenberga skaņdarbus, tiem piešķirot 
arī savu skanējumu jeb rokrakstu. «Lat
viešu mūzikā Raimonds Pauls ir spēcīga 
personība un liela vērtība. Pagājušā 
gadsimta sešdesmitajos gados viņš radīja 
skaņdarbu ciklu «Melnās krāsas», tādas 
džeza ekspresijas, kurām astoņdesmita
jos gados Gunārs Rozenbergs izveidoja 
savas aranžijas, kas der lielajam bigben
da sastāvam. Tieši šos skaņdarbus mēs 
ņēmām par pamatu, protams, mazliet 
pielāgojot mūsu iespējām un varēšanai. 

Albumā ir iekļautas divas daļas no šī 
cikla, un arī kompaktdiskam devām 
nosaukumu «Džeza ekspresijas»,» 
atklāj R.Ašmanis, atzīmējot, ka albuma 
tapšanā piedalījās ne tikai viņa vadītais 
Jelgavas novada un pilsētas jauniešu 
bigbends, bet arī solisti. «Piesaistījām 
Latvijā zināmo džeza dziedātāju Dau
mantu Kalniņu, un viņš izpilda divas 
dziesmas – savu kompozīciju ar Friča 
Bārdas vārdiem «Robežas» un Kristapa 
Vanadziņa radīto kompozīciju ar Friča 
Bārdas dzeju «Mana dziesma» –, bet 
trīs skaņdarbus iedziedājusi talantīgā 
jelgavniece Līva Dumpe, kura šobrīd 
studē mūziku Amsterdamā,» stāsta 
R.Ašmanis, atklājot, ka ar L.Dumpi 
vieno sena draudzība. Līva, mācoties 
Nīderlandē, apmeklējusi arī konkursus, 
kuros bigbends piedalījās Amsterdamā 
un Beļģijā. «Viņa skaņdarbus iedziedāja 
pagājušajā gadā, kad viesojās Latvijā,» 
piebilst R.Ašmanis. 

Jelgavas novada un pilsētas jauniešu 
bigbenda vadītājs atzīst, ka albums ir 
profesionālu mūziķu goda lieta, turklāt 
tas kalpo kā kolektīva vizītkarte. Šis mū
zikas albums nebūs nopērkams, bet tiks 
izmantots kā kolektīva un arī Jelgavas 
novada reprezentācijas materiāls, lai 
iepazīstinātu ar latviešu mūziku, mūsu 
novada kolektīvu un tā skanējumu. 

«Jāatzīst, ka jauniešu vidū šobrīd daudz 
populārāka ir mūzikas klausīšanās in
ternetā, tāpēc, lai sasniegtu pēc iespējas 
plašāku klausītāju auditoriju, esam 
iecerējuši mūsu albuma skaņdarbus arī 
straumēt, piemēram, «Spotify»,» atklāj 
R.Ašmanis, gan uzsverot, ka taustāms 
disks tomēr ir un paliek vērtība. «Šogad 
Covid-19 pandēmijas dēļ pasaulē daudzi 
konkursi nenotika, taču mēs ļoti ceram, 
ka nākamgad situācija būs uzlabojusies 
un Jelgavas novada un jauniešu bigbends 
varēs piedalīties arī kādā džeza konkursā 
Eiropā, kur potenciālajiem sadarbības 
partneriem, draugiem lepni varēsim 
pasniegt savu kompaktdisku, iepazīsti
not ar latviešu džeza mūziku un mūsu 
skanējumu,» tā R.Ašmanis.

Jāpiebilst, ka nākamgad Jelgavas 
novada un jauniešu bigbendam ir apaļa 
jubileja – kolektīvs svinēs desmit gadu 
dzimšanas dienu. R.Ašmanis stāsta, ka 
šobrīd kolektīvs apvieno 25 dalībniekus 
un tas esot optimālais skaits.   

Kolektīva vadītājs un bigbenda jau
nieši saka milzīgu paldies Jelgavas no
vada pašvaldībai, kas finansiāli atbalstīja 
albuma izdošanu. Albuma «Džeza 
ekspresijas» producenti ir R.Ašmanis 
un viņa dēls mūziķis Reinis Ašmanis, 
skaņu inženieris – Raitis Aukšmuksts. 
Kompaktdiskā iekļauti 14 skaņdarbi. 

«Disks – tā ir svarīga vizītkarte»
Foto: Senioru vokālajā ansamblī «Vakarvējš», kas šogad svin 
25 gadu jubileju, dzied astoņas dziedātājas: Lilita Kuļomina (no 
kreisās), Ingrīda Kanišauska, Grieta Ūtēna, Mārīte Horitončuka, 
Mārīte Zurovska, Mārīte Vīgule, Broņislava Berga, Beatrise 
Kūlīte, bet ansambli jau 15 gadus vada Māra Andersone.

Janvārī Ziemassvētku kauju 104. gadadienas atceres pasā-
kums pašvaldībā aizritēs klusas pieminēšanas un atbildīgas 
rīcības zīmē. Godinot strēlnieku varonību, Ložmetējkalns 
janvāra sākumā nepulcēs uz ierastajiem atceres pasā-
kumiem – ne uz kauju rekonstrukciju «Mangaļos», ne uz 
atceres dievkalpojumu, ne atmiņu ugunskuriem. Un tomēr 
Ziemassvētku kauju stāsts Latvijas vēsturei ir fenomenāls, 
tāpēc pašvaldība rosina kaut vai ģimenes pulkā apmeklēt 
tradicionālās atceres vietas Ložmetējkalnā. Pašvaldība pie-
miņas vietu Ložmetējkalnā no 5. līdz 11. janvārim izgaismos 
ar svecēm klusai un svētītai atcerei. 

Latviešu strēlniekus 
pieminēsim individuāli

ceļa posmos.
Jāņem vērā arī fakts, ka individuālo 

gājienu īstenotājiem jāpārdomā vieta, 
kur atstāt savu transportlīdzekli, jo šoreiz 
nepastāv iespēja sagaidīt tradicionāli or
ganizēto transportu – ne turp, ne atpakaļ 
uz «Mangaļiem». Tas nozīmē, ja auto
mašīna tiek atstāta pie «Mangaļiem», lai 
ietu gājienā, jārēķinās ar dubultu ceļu, jo 
no «Mangaļiem» līdz Ložmetējkalnam 
un atpakaļ ir teju 14 kilometri.

Informācija Latvijas Nacionālajā 
enciklopēdijā liecina, ka Ziemassvētku 
kaujas bija Pirmā pasaules kara Krievi
jas armijas uzbrukuma operācija Rīgas 
frontes iecirknī, kas izvērtās par vienām 
no lielākajām Pirmā pasaules kara kau
jām Latvijas teritorijā un nozīmīgākajām 
latviešu strēlnieku vienību cīņām. Tās 
notika laikā no 1917. gada 5. janvāra 
līdz 11. janvārim purvainā apvidū starp 
Babītes ezeru un Olaini, kuru dēvēja par 
Tīreļa purvu. 

Jānorāda, ka pēdējos gados viena no 
pasākuma kulminācijām bija pašvaldības 
iedibinātais lāpu gājiens no Ziemas
svētku kauju muzeja «Mangaļi» līdz 
Ložmetējkalnam, kas pulcēja gan jau
nsargus, gan ikvienu interesentu. Šoreiz 
gājiens netiek organizēts, bet pašvaldība 
informē, ka septiņus kilometrus garais 
ceļa posms būs iezīmēts ar atstarojošiem 
kontrolpunktiem, lai tām ģimenēm vai 
inidviduālajiem gājējiem, kas šogad 

izlems šo ceļa posmu jeb personisko 
gājienu noiet, būtu iespējams to izdarīt 
bez sarežģījumiem. Tā kā ceļa posms nav 
īss un tas ved caur mežu, tad iedzīvotāji 
aicināti ņemt līdz gan lāpas, lai izgaismo
tu sev ceļu, gan telefonus, kuros ievadīt 
maršruta koordinātes, ja gadās apjukt un 
apmaldīties. Jelgavas novada mājaslapā 
www.jelgavasnovads.lv ir pieejama saite 
uz īpaši izveidotu elektroniski apskatāmu 
maršrutu, kas ļaus precīzi orientēties 

Foto: no Jelgavas novada 
pašvaldības arhīva


